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W szczególnie tragicznych i bolesnych
dla Rodzin, Bliskich oraz ca∏ej naszej Ojczyzny dniach

Mieszkaƒcy Gminy Wieliszew 
∏àczà si´ w solidarnoÊci ze wszystkimi, których dotkn´∏a Êmierç delegacji
z Prezydentem Rzeczypospolitej Polskiej Lechem Kaczyƒskim na czele

zdà˝ajàcej na uroczyste obchody 70. rocznicy zbrodni katyƒskiej

Wójt Gminy Wieliszew Przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew
Waldemar Kownacki Andrzej Snopek

Lech i Maria Kaczyƒscy 10.04.2010
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

Poznaj pracownika Gminy

Red. Od kiedy pracuje Pani w Wie-
liszewie?
ANNA CHOMA: Prac´ w Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew, ze wzgl´du na wyjàt-
kowà sytuacj´ w kraju zwiàzanà
z tragedià w Smoleƒsku, rozpocz´∏am
nieco wczeÊniej ni˝ to by∏o planowa-
ne – 12 kwietnia br.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pani
kariera?
Drog´ zawodowà zaczyna∏am na sta-
nowisku specjalisty ds. marketingu
w rzeszowskiej firmie Interres Inter-
national Fair. Potem pracowa∏am
w BDM Grupie Inwestycyjnej
w Warszawie, gdzie pe∏ni∏am obo-
wiàzki Dyrektora Pionu Handlowe-
go awansujàc z funkcji Kierownika
Dzia∏u Sprzeda˝y. Pierwszym do-
Êwiadczeniem s∏u˝by urz´dniczej,
a tak˝e pierwszym zetkni´ciem
z funduszami unijnymi, by∏o dla
mnie stanowisko Kierownika Wy-
dzia∏u Obs∏ugi EFS w Wojewódzkim
Urz´dzie Pracy w Warszawie, skàd
przenios∏am si´ do Agencji Rozwoju
Mazowsza. W instytucji tej by∏am
Kierownikiem Dzia∏u Funduszy
Unijnych i Szkoleƒ. W 2009 roku
rozpocz´∏am prac´ w Akademii Hu-
manistycznej w Pu∏tusku jako do-
radca rektora ds. funduszy unijnych.
Mog∏aby Pani wskazaç, co szczegól-
nie si´ Pani podoba w Gminie Wie-
liszew?

Ludzie – to prawdziwy, najcenniej-
szy, moim zdaniem, potencja∏ Gmi-
ny Wieliszew. M∏odzi, którzy Êmia-
∏o patrzà w przysz∏oÊç oraz starsi
ch´tnie dzielàcy si´ ˝yciowym do-
Êwiadczeniem. Jest to tak˝e miejsce
przyjazne do ˝ycia, przyciàgajàce
ciàgle nowych mieszkaƒców.
Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hob-
by, oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu; coÊ, czym mog∏aby
si´ Pani podzieliç z naszymi Czytel-
nikami?
Interesuj´ si´ wschodnià sztukà
aran˝acji przestrzeni feng shui. Sta-
ram si´ wykorzystywaç elementy tej
sztuki w ˝yciu codziennym. Nato-
miast ka˝de sobotnie przedpo∏udnie
sp´dzam na kursie rysunku.
Ulubione miejsce: staram si´ nie za-
trzymywaç, nie kolekcjonowaç
miejsc. Wol´ wybiegaç w przysz∏oÊç
i poznawaç.
Ulubiona muzyka: zespo∏y Budka
Suflera, Apocalyptica i Micha∏ Bajor.
Ulubione danie: sushi.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny: oczywiÊcie Radio eMka,
a na falach – troch´ z koniecznoÊci,
bo s∏uchana przez syna Andrzeja
– Eska Rock. W telewizji z przyjem-
noÊcià oglàdam program Wojciecha
Cejrowskiego „Boso przez Êwiat”.
Dzi´kujemy za rozmow´

n 

Tym razem spotykamy si´ 
z ANNÑ CHOMÑ,
nowym Sekretarzem Gminy Wieliszew

Kuba

Trzeba piç du˝o mleka, p∏atki kukury-
dziane jeÊç, biegaç du˝o na dworzu, huÊ-
taç si´, graç w pi∏k´, jeêdziç na rowerze,
jeÊç owoce i warzywa. Trzeba te˝ dbaç
o z´by. Dobrze je myç szczoteczkà i pa-
stà i p∏ukaç. Jestem zdrowy.

Oliwia

A ja nie wiem. Panie w przedszkolu mó-
wià, ˝e trzeba z´by myç i dobrze si´ od-
˝ywiaç, ja lubi´ kanapki z szyneczkà
na Êniadanie. Trzeba jeÊç du˝o warzyw
i owoców. Bo tam sà witaminy.Trzeba si´
ruszaç na Êwie˝ym powietrzu.

Mateusz

˚eby byç zdrowym, trzeba jeÊç du˝o wa-
rzyw i du˝o surówek i myç z´by. Musi-
my jeÊç du˝o marchewki. I banany. Lu-
bi´ graç w pi∏k´, bo wtedy du˝o biegam,
chyba ˝e stoj´ na bramce
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Marcin

Trzeba jeÊç witaminy. Witaminy z owo-
ców. I z warzyw. Na przyk∏ad szczypior-
ka i marchewk´ i kapust´. Sà te˝ poma-
raƒcze i mandarynki.Trzeba te˝ piç coÊ
zdrowego jak mleko i herbata bez cukru.
O wiele zdrowiej jest ruszaç si´ a nie
oglàdaç telewizor. Mo˝na graç w pi∏k´.
Witaminy sà bardzo zdrowe i pokona-
jà bakterie. Bakterie sà z∏e i sprowadzà
chorob´.

Mateusz

Trzeba myç z´by, jeÊç kapust´ i du˝o owo-
ców i nie wolno piç wody z deszczu. Mo˝-
na herbatk´ owocowà piç. Mo˝na biegaç
i na huÊtawce si´ bujaç. Mo˝na oglàdaç
ptaki, ale nie w domu. Nie wolno w no-
cy oglàdaç, nie wolno w nocy si´ bawiç.
Nie mo˝na si´ bawiç z pieskiem, bo mój
wyjecha∏ do innej babci. Trzeba na zim´
ubieraç si´ w∏aÊciwie. Nie mo˝na jeêdziç
samochodem.

Iza

Trzeba du˝o piç i çwiczyç. Soku i mleka.
JeÊç du˝o warzyw i owoców. Tam jest du-
˝o witamin. Lubi´ pomaraƒcze, sà zdro-
we. Jab∏ka i banany. A warzywa to sa∏a-
ta i marchewka. Warto dbaç o zdrowie,
˝eby byç zawsze zdrowym.

We wtorek, 6 kwietnia obchodziliÊmy Dzieƒ Zdrowia.
Z tej okazji zapytaliÊmy naszych milusiƒskich z Przedszkola Nr 1 

JAK MO˚EMY DBAå O ZDROWIE?

Jak wyglàda∏a Pani dotychczaso-
wa praca zawodowa?
Prac´ w zawodzie nauczyciela roz-
pocz´∏am 1 wrzeÊnia 1981 r.
w Przedszkolu nr 308 w Warsza-
wie. W zwiàzku z ucià˝liwymi do-
jazdami przenios∏am si´ do szko∏y
w miejscowoÊci, w której mieszka-
∏am i uczy∏am si´ w G∏usku z sie-
dzibà w Nowych Grochalach. Pra-
cowa∏am tam przez dwa lata w od-
dziale przedszkolnym i uczy∏am
j´zyka rosyjskiego w kla-
sach IV – VIII.
W siódmym roku swojej pracy tra-
fi∏am do Przedszkola w Krubinie,
gdzie pracowa∏am 14, lat w tym 13
na stanowisku dyrektora. Od 2001
r. pracuj´ w Szkole Podstawowej
w Olszewnicy Starej na stanowisku
nauczyciela kszta∏cenia zintegro-
wanego i pe∏ni´ funkcj´ dyrektora.
Z zawodem nauczyciela jestem
zwiàzana od 29 lat.
Dlaczego wybra∏a Pani zawód
nauczyciela?
Ju˝ b´dàc dzieckiem chcia∏am zo-
staç nauczycielkà. Autorytetem
by∏a dla mnie wychowawczyni
w szkole podstawowej. Wybra∏am
zawód nauczyciela, poniewa˝ jako
jeden z nielicznych daje wiele
mo˝liwoÊci do bycia kreatywnym
i twórczym. Praca z uczniami to

ciàg∏a m∏odoÊç, ciàg∏e poszukiwa-
nie i odkrywanie innych ludzi oraz
samego siebie. Jest to zawód, w któ-
rym nigdy nie stoi si´ w miejscu.
Uczà, czuj´, ˝e robi´ coÊ wartoÊcio-
wego, zw∏aszcza kiedy widz´, ˝e
uczniowie zaczynajà wierzyç
w siebie i w to, ˝e nauka mo-
˝e byç ∏atwa i przyjemna.
Moje ulubione miejsce
w Gminie Wieliszew?
Krubin – miejscowoÊç
w której mieszkam
od 23 lat.W tym miejscu
urzek∏a mnie cisza, spo-
kój, przyroda – las, jezio-
ra, ∏àki. Ch´tnie odby-
wam wycieczki rowerowe
po bli˝szej i dalszej okoli-
cy i dzi´ki nim odkrywam uroki
naszej gminy.
W wolnym czasie najch´tniej...
Wolnego czasu mam bardzo ma∏o,
w wolnych chwilach czytam ksià˝-
ki a w sezonie letnim je˝d˝´ rowe-
rem.
Moje miejsce na urlop...
W Polsce jest wiele ciekawych
miejsc, które lubi´ poznawaç. Od
4 lat wyje˝d˝am na pielgrzymki ro-
werowe do Cz´stochowy.W tym ro-
ku wybieram si´ na pielgrzymk´ ro-
werowà do Wilna i organizuj´ ko-
lonie letnie dla dzieci w Poroninie.

Ulubiona muzyka...
Muzyka filmowa Ennio Moricone
oraz muzyka klasyczna.
Ulubione danie...
Lubi´ wiele potraw, a najbardziej
rosó∏ z makaronem, pierogi z se-
rem...
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny...
Ulubiona stacja radiowa RMF FM,
telewizj´ oglàdam bardzo rzadko,
jednym z moich ulubionych seria-
li  TV jest „M jak mi∏oÊç”, czasami
oglàdam programy przyrodnicze.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Poznaj Nauczyciela Gminy

Bohaterem naszego nowego cyklu jest dziÊ 

JADWIGA STACHNIK Dyrektor Szko∏y Podstawowej 
imienia Bronis∏awa Soko∏a w Olszewnicy Starej.

Witamy naszych nowonarodzonych
mieszkaƒców prezentem w postaci
koszulki ozdobionej napisem: 
„Moja Gmina Wieliszew”.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzi-
ce mogà osobiÊcie zg∏aszaç si´ do Referatu In-
formacji i Promocji mieszczàcego si´ w poko-
ju 9 Urz´du Gminy Wieliszew, telefonicznie
pod numer (22) 782 26 32 lub mailowo na ad-
res: promocja@wieliszew.pl w celu ustalenia
daty wr´czenia prezentu. Równie˝ Gazeta Wie-
liszewska uhonoruje milusiƒskich publikujàc
ich zdj´cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI
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Na placu budowy
gminnego
gimnazjum ju˝
trwajà prace
porzàdkowe

Budowlaƒcy wykorzystali na-
dejÊcie wiosny. Zakoƒczono
prace zwiàzane z elewacjà

i zdemontowano tak˝e wszystkie
rusztowania. Dach budynku zo-

sta∏ uzbrojony w p∏otki Ênie˝ne.
Wewnàtrz budynku zosta∏y za-
montowane grzejniki, trwajà rów-
nie˝ prace glazurnicze i malar-
skie. Przygotowane jest ogrodze-

nie gimnazjum. W poniedzia∏ek
12.04 rozpocz´∏o si´ zagospodaro-
wywanie terenu, równie˝ w tym
tygodniu rozpoczà∏ si´ monta˝
stolarki drzwiowej . nn

Piotr Sypniewski

Co prawda wiosna przysz∏a 21 mar-
ca, dok∏adnie o godz. 18.32, ale
pierwszaki ze Szko∏y Podstawowej
w Skrzeszewie powita∏y jà
ju˝ 19 marca. Uroczysty pochód
z marzannami w drodze na boisko
spotka∏ wiosn´ na dekoracji szkol-
nej. Na boisku goÊci∏ jeszcze ba∏wan
i marzanny te˝ go powita∏y, by
za chwil´ po piosence przenieÊç si´
na zas∏u˝ony odpoczynek. Ciep∏y
prawie wiosenny wiatr szepta∏ dzie-
ciom, by zosta∏y jeszcze na placu za-
baw i pobawi∏y si´, co z radoÊcià
uczyni∏y. Witaj wiosno!

W Gimnazjum w Skrzeszewie
wiosna rozpocz´∏a si´ w tym roku
wczeÊniej. Wszystko to za sprawà
uczniów, którzy przygotowali uro-
czystoÊç z okazji I Dnia Wiosny. Ich
entuzjazm udzieli∏ si´ równie˝ po-
godzie – piàtkowa aura by∏a cudow-
na! Wiosn´ jako pierwsi przywita-
li uczestnicy szkolnego etapu XXXIII
Konkursu Recytatorskiego „War-
szawska Syrenka”. Ka˝dy z dwuna-
stu recytatorów zaprezentowa∏ je-
den z dwóch wybranych tekstów.
Komisja w sk∏adzie: Justyna Wàsi-
niak, Katarzyna Nowak i Justy-
na Ba∏dowska z klasy III a, mia∏a
nie lada orzech do zgryzienia.Wszy-
scy gimnazjaliÊci zostali Êwietnie
przygotowani do prezentacji przez
Marzenn´ Kmieciak i ¸ukasza Po-
checia.

Tegoroczne jury by∏o bardzo
zgodne w ocenie kandydatów.
Do nast´pnego etapu konkursu zo-
stali wytypowani: Aleksandra Ko-
walska i Damian Trzaskoma, Kata-
rzyna Ba∏dowska i Klaudia Barsz-
czewska oraz Justyna Astriap
i Natalia WiÊniewska.

To nie by∏ jeszcze koniec atrak-
cji! Uczniowie wraz z Katarzynà No-
wak i ¸ukaszem Pocheciem przygo-
towali – zgodnie z krótkà tradycjà
szko∏y – konkurs MAM TALENT.
Do zabawy zg∏osi∏y si´ cztery zespo-
∏y i jedna solistka. W tym roku
wÊród wykonawców dominowa∏a
jedna kategoria – muzyka. O mono-
tonii mówiç jednak nie mo˝na, po-
niewa˝ wykonywane utwory by∏y
bardzo ró˝norodne gatunkowo
– od pop, przez ci´˝kie brzmienie gi-
tarowe po utwory muzyki dawnej.
Przed komisjà, którà w tym roku
tworzyli: Dyrektor Marzenna Kmie-
ciak, Ma∏gorzata Szadura, Katarzy-
na Nowak i Przewodniczàca Samo-
rzàdu Uczniowskiego Justyna
Astriap, zosta∏o postawione niezwy-
kle trudne zadanie. Jako pierwszy
wystàpi∏ duet uczennic z klasy Ib

„Czarna i Dada” z utworem zespo-
∏u Blue Cafe pt.: „Czas nie b´dzie
na nas czeka∏”. Wyst´p dziewczàt
zosta∏ przyj´ty z niezwyk∏ym entu-
zjazmem. Razem z m∏odymi piosen-
karkami Êpiewa∏a publicznoÊç, a na-
wet komisja!

Drugim uczestnikiem by∏a jedy-
na tegoroczna solistka – Karoli-
na Pursa z klasy II a, wykonujàca
utwór zespo∏u Ich Troje „Dokàd
idziesz, Polsko?”. Karolina poradzi-
∏a sobie Êwietnie, a przede wszyst-
kim pokaza∏a niezwyk∏à odwag´
– wyst´powa∏a przecie˝ sama
na scenie. Nast´pny wykonawca
przeniós∏ nas w zupe∏nie inny kli-
mat muzyczny. ¸ukasz Buczny z kla-
sy II a, któremu akompaniowa∏ ¸u-
kasz Pocheç, zaprezentowa∏ utwór
Metalliki „Fade To Black”. Wyst´p
drugoklasisty ujawni∏ nie lada ta-
lent muzyczny – ¸ukasz Êpiewa∏
i gra∏ partie solowe gitary elektrycz-
nej. Ca∏oÊci dope∏nia∏a wspania∏a
charakteryzacja m∏odego muzyka
– fryzura afro i kolor czarny domi-
nujàcy w stroju. PublicznoÊç – po-
mimo ci´˝kiego brzmienia gitar,
przyj´∏a wykonawc´ niezwykle go-
ràco! Pani Dyrektor poprosi∏a na-
wet o krótki bis! Zgromadzeni wi-
dzowie byli co rusz zaskakiwani te-
go dnia. Z klimatu ci´˝kich gitar
do ciep∏ych, melancholijnych, a cza-
sem niezwykle skocznych brzmieƒ
muzyki dawnej przeniós∏ nas kwar-
tet „Skrzeszewscy Grajkowie”
w sk∏adzie: Anna Gàgolewska (tam-
buryn), Olga Smoliƒska (flet, b´be-
nek), Klaudia Barszczewska (flet)
i Dagmara Wójcicka (flet). Dziew-
czyny pokaza∏y, ˝e trening czyni mi-
strza! Nad ca∏oÊcià czuwa∏ dyrygent
– DJ Micha∏ Liwski. Publik´ zasko-
czy∏ nieoczekiwany wyst´p dziew-
czyn z klas trzecich – Justyny Ba∏-
dowskiej,Anny Donieckiej, Natalii
WiÊniewskiej i Magdaleny Maƒk,
który zakoƒczy∏ skrzeszewski kon-
kurs MAM TALENT. Czwórka gim-
nazjalistek zaprezentowa∏a ˝art
sceniczny „Podskok na raz”. Przy-
gotowana uroczystoÊç okaza∏a si´
Êwietnym sposobem na zach´cenie
do przyjÊcia wiosny. Aura by∏a
wprost malownicza – ciep∏o i s∏o-
necznie, a wiosenny nastrój udzie-
li∏ si´ wszystkim – wykonawcom, wi-
dzom i komisji konkursowej. Cieszy
fakt, ˝e uczniowie Gimnazjum
w Skrzeszewie majà motywacj´, by
realizowaç swoje pasje i ˝e potrafià
wspólnie bawiç si´ w kulturalny
sposób.

nn ¸ukasz Pocheç
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Wiosno, witaj w Skrzeszewie!

Niepubliczne Przedszkole „KubuÊ Puchatek” w Niepor´cie
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Informacje: 600-17-69-18 lub 0-22 774-87-12    www.przedszkolenieporet.waw.pl
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Europo, witaj nam!
Organizacjà tego dnia zaj´li si´ Rena-
ta Dàbrowska i Bogumi∏ Makowski.
Kilka tygodni wczeÊniej reprezentanci
poszczególnych klas spotkali si´, aby do-
konaç losowania kraju Unii Europej-
skiej, którym nale˝a∏o si´ zajàç. Rozpo-
cz´∏o si´ goràczkowe szukanie materia-
∏ów, uk∏adanie scenariuszy prezentacji
tego˝ paƒstwa oraz wzbogacanie wiedzy
na temat unijnych paƒstw i instytucji.

W koƒcu nadszed∏ dzieƒ zaci´tej ry-
walizacji, gdy˝ zarówno wystrój sal, jak
i publiczna prezentacja podlega∏y oce-
nie. Najpierw jednak odby∏y si´ mi´-
dzyklasowe potyczki na temat Unii Eu-
ropejskiej.Trzeba przyznaç, ˝e ten wzo-
rowany na „Jeden z dziesi´ciu” turniej
mia∏ doÊç sensacyjny przebieg, bowiem
dru˝yny uchodzàce za cichych fawory-
tów doÊç szybko zakoƒczy∏y w nim
udzia∏. Ostatecznie po zaci´tej rywali-
zacji zwyci´˝y∏a dru˝yna klasy II C

w sk∏adzie Monika Rasiƒska i Krzysz-
tof Rybarczyk.

Nast´pnie przyszed∏ czas na zapre-
zentowanie kraju Unii w ma∏ej formie
teatralnej. By∏y recytacje, taƒce i Êpie-
wy. Us∏yszeliÊmy sporo informacji
na temat Czech, Bu∏garii,W´gier, Litwy,
W∏och, Rumunii, Grecji i S∏owacji.
Aplauz licznie zgromadzonej publiczno-
Êci wywo∏a∏ taniec ch∏opaków z II A
i ich wychowawcy. Zaprezentowali oni
krótki uk∏ad do sitaki, czyli tak bardzo
popularnego Greka Zorby. Ale trzeba
przyznaç, ˝e i inne klasy tak˝e w∏o˝y-
∏y wiele wysi∏ku w swoje prezentacje.
I A Êpiewa∏a po w∏osku, a reprezentan-
ci III B taƒczyli polk´. Kiedy opad∏y ju˝
emocje zwiàzane z publicznym wystà-
pieniem, wszyscy zgromadzili si´
w przydzielonych im salach, by czekaç
na nauczycielskie jury, które ocenia∏o
wystrój wn´trz. Oprócz bogatej deko-

racji i plansz informacyjnych na goÊci
czeka∏y tradycyjne potrawy danego
kraju. By∏a i pizza, i knedliczki, i sa∏at-
ka grecka. Ka˝de z tych zadaƒ by∏o
punktowane. W koƒcu przyszed∏ czas
na og∏oszeniw wyników. Okaza∏o si´, ˝e
po zsumowaniu punktów za turniej wie-
dzowy, prezentacj´ i wystrój sali I miej-
sce zaj´li uczniowie klasy II C,
przed kolegami i kole˝ankami z klas
II A i III A, a trzecie miejsce te˝ ex
aequo zaj´∏y klasy I A i III B.

Trzeba przyznaç, ˝e by∏ to doÊç nie-
typowy, ale niezwykle kszta∏càcy i hu-
morystyczny sposób na sp´dzenie
w szkole tak popularnego przez
uczniów „Dnia Wagarowicza”. Chyba
nikt nie nudzi∏ si´ w murach naszego
gimnazjum, s∏uchajàc, oglàdajàc i po-
dziwiajàc swych kolegów ze szkolnych
korytarzy. nn JB

Gimnazjum coraz 
bli˝ej i wy˝ej

Do Urz´du Gminy Wieliszew do-
tar∏y niepokojàce sygna∏y doty-
czàce niew∏aÊciwego parkowania
samochodów firmy Altmann
mieszczàcej si´ na terenie ̧ ajsk.
W zwiàzku z zaistnia∏à sytuacjà
Wójt Gminy Wieliszew jest w sta-
∏ym kontakcie z prezesem firmy

Altmann w celu wyjaÊnienia za-
istnia∏ych okolicznoÊci. Dodatko-
wo o sprawie zosta∏ tak˝e poin-
formowany Komisariat Policji
w Wieliszewie. Mamy nadziej´,
˝e podj´te dzia∏ania pozwolà
szybko i skutecznie wyjaÊniç po-
wsta∏y konflikt. nn ¸Z

W trosce o bezpieczeƒstwo
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Historia

N
iestety wÊród ofiar Ka-
tynia znalaz∏em rów-
nie˝ osob´ urodzonà
w Wieliszewie. By∏ to
pp∏k dypl. W¸ADY-

S¸AW BIE¡KOWSKI – szef sztabu,
a nast´pnie zast´pca szefa sztabu
obrony Lwowa. Niewielu mamy
s∏awnych ludzi wywodzàcych si´
z Wieliszewa, ale p∏k Bieƒkowski
w pe∏ni zas∏uguje na specjalne
miejsce w naszej – mieszkaƒców
Wieliszewa – pami´ci.

W∏adys∏aw Bieƒkowski urodzi∏
si´ 11 grudnia 1894 r. w wieliszew-
skim majàtku w rodzinie ziemiaƒ-
skiej. Ukoƒczy∏ 8-klasowe gimna-
zjum w ¸ucku (matura 1913), a na-
st´pnie studiowa∏ prawo na
Uniwersytecie Kijowskim (1913-16).
Zmobilizowany 20.IV.1916r. do ar-
mii carskiej, ukoƒczy∏ 4 Szko∏´
Chorà˝ych w Kijowie i 6 paêdzier-
nika 1916r. zosta∏ mianowany cho-
rà˝ym piechoty. Po krótkiej s∏u˝bie
w 56 pu∏ku zapasowym w Moskwie
zosta∏ przydzielony do wojsk in˝y-

nieryjnych i by∏ m∏odszym ofice-
rem 4 kompanii telegraficznej,
a póêniej kompanii in˝ynieryj-
nej 171. Dywizji Piechoty. We
wrzeÊniu 1917r. objà∏ dowództwo
kompanii in˝ynieryjnej 75. DP
i wkrótce awansowa∏ na podpo-
rucznika. Zdemobilizowany 5 kwiet-
nia 1918r. na Ukrainie, uczestni-
czy∏ w walkach z oddzia∏ami bol-
szewickimi w guberni
czernihowskiej.We wrzeÊniu 1918r.
powróci∏ do Warszawy i podjà∏ stu-
dia prawnicze na Uniwersytecie
Warszawskim. Uczestniczy∏ w roz-
brajaniu Niemców w Warszawie
(11 listopada 1918), a nast´pnie
wstàpi∏ do WP. Poczàtkowo dowo-
dzi∏ plutonem strzeleckim w Legii
Akademickiej, która przekszta∏co-
na zosta∏a w 36 pu∏k piechoty; z je-
go oddzia∏ami wyruszy∏ w stycz-
niu 1919r. na front, ale ju˝ 11 li-
stopada 1919r. zosta∏ przeniesiony
do baonu zapasowego 36 pp jako
instruktor. 27 kwietnia 1919r.
otrzyma∏ przydzia∏ do 2 pu∏ku pie-
choty Legionów i w nast´pnym
miesiàcu powróci∏ na front; dowo-
dzàc plutonem kompanii szturmo-
wej pu∏ku wyró˝ni∏ si´ kilkakrot-
nie i w marcu 1920r. awansowa∏
na porucznika oraz objà∏ dowódz-
two 11 kompanii swego pu∏ku.
Na jej czele bra∏ udzia∏ m.in.
w walkach z Konarmià (sowiec-
ka 1. Armia Konna) pod Zamo-
Êciem. Po zawieszeniu broni odko-
menderowany jako t∏umacz
do Centrum Wyszkolenia 2.Armii
w Grodnie (7 stycznia–1sierpnia
1921). Od 1 sierpnia 1921r. by∏
wpierw oficerem, a potem szefem
Oddzia∏u III sztabu 2 DPLeg. Zwe-
ryfikowany jako kapitan piechoty
ze starszeƒstwem z 1.VI.1919,
po przejÊciu dywizji na organiza-
cj´ pokojowà (1922) zosta∏ II ofi-
cerem sztabu dywizji. Od marca
do sierpnia 1923r. by∏ s∏uchaczem
kilku kursów we Francji (kursy:
gazowy,WF, instruktorski, ∏àczno-
Êci), po czym powróci∏ na po-
przednie stanowisko w szta-
bie 2 DPLeg. 18.X.1923r. przenie-
siony zosta∏ na oficera sztabu
dowódcy piechoty 24 DP, ale
ju˝ 12 stycznia 1924 zosta∏ miano-
wany instruktorem (i p.o. zast´p-

cy komendanta) Centralnej Szko-
∏y Podoficerskiej w Che∏mie. Na-
st´pnie odby∏ studia w WSWoj.
(1924-26), a po ich zakoƒczeniu zo-
sta∏ w listopadzie 1926r. przydzie-
lony do Biura Ogólno-Organizacyj-
nego Ministerstwa Spraw Woj-
skowych na stanowisko referenta
i ju˝ 21 listopada 1927r. awanso-
wa∏ na kierownika referatu.W tym
okresie by∏ wspó∏twórcà licznych
przepisów wyszkoleniowych, zaj-
mowa∏ si´ równie˝ sprawami mo-
bilizacyjnymi; nale˝a∏ do grona za-
∏o˝ycieli „Przeglàdu Piechoty”
(1928). Jesienià 1929r. zosta∏ prze-
niesiony do Biura Inspekcji GISZ
na stanowisko oficera ds. wyszko-
lenia i 1 stycznia 1931 awansowa∏
na majora dyplomowanego.
Od kwietnia 1934r. odbywa∏ sta˝ li-
niowy jako dowódca III batalio-
nu 85 pp; oceniany jako nadajàcy
si´ szczególnie do pracy biurowej,
po zakoƒczeniu sta˝u zosta∏ 11 paê-
dziernika 1935r. przydzielony
do Dep. Dowodzenia Ogólnego
MSWojsk., gdzie by∏ kolejno sze-
fem Wydzia∏u Wyszkolenia i Wy-
dzia∏u Psychologiczno-Wychowaw-
czego; 19 marca 1938 awansowa∏
do stopnia podpu∏kownika dyplo-
mowanego. Po wybuchu wojny po-
zostawa∏ poczàtkowo w Dep. Dowo-
dzenia Ogólnego, ale ju˝ 7 wrzeÊnia
1939r. zosta∏ rozkazem I wicemini-
stra spraw wojskowych skierowany
do Lwowa na stanowisko szefa szta-
bu obrony Lwowa. Po przybyciu
do miasta by∏ poczàtkowo szefem
sztabu Dowódcy Grupy Obrony Lwo-
wa gen. Rudolfa Pricha, a od 17 wrze-
Ênia 1939r. – II szefem sztabu Obro-
ny Lwowa. Po kapitulacji miasta
(22 wrzeÊnia 1939) zabrany do niewo-
li i osadzony w obozie w Starobielsku.
Zamordowany w Charkowie. Odzna-
czony Krzy˝em Kawalerskim Orderu
Odrodzenia Polski, czterokrotnie
Krzy˝em Walecznych, Z∏otym i Srebr-
nym Krzy˝em Zas∏ugi.

Jak zawsze zwracam si´ do Paƒ-
stwa, mo˝e jeszcze ̋ yjà wWielisze-
wie bàdê okolicy cz∏onkowie rodzi-
ny pp∏k Bieƒkowskiego i mogliby
uzupe∏niç posiadane przeze mnie
informacje.

nn Kontakt z autorem 
– tel. 605 721 406

W∏aÊnie mija 70. rocznica
bestialskiej zbrodni
w Katyniu. Wiosnà 1940
NKWD na mocy decyzji
Biura Politycznego
Komitetu Centralnego
Wszechzwiàzkowej 
Partii Komunistycznej
(bolszewików)
z 5 marca 1940 r.
wymordowa∏o
przetrzymywanych
w obozach na terytorium
ZSRR nie mniej
ni˝ 21 768 obywateli
polskich – jeƒców
wojennych, osadzonych
w specjalnych obozach
jenieckich NKWD
w Kozielsku, Starobielsku
i Ostaszkowie oraz osób
cywilnych, aresztowanych
i osadzonych
w wi´zieniach na terenie
okupowanych przez
ZSRR Kresów
Wschodnich
Rzeczypospolitej Polskiej. 

Ofiara Katynia
urodzona
w Wieliszewie

Krzysztof Klimaszewski

Fragment
uzasadnienia
wniosku na
odznaczenie 
pp∏k dypl.
Bieƒkowskiego
z∏otym „Krzy˝em
Zas∏ugi”

pp∏k dypl. W¸ADYS¸AW
BIE¡KOWSKI – szef sztabu,
a nast´pnie zast´pca szefa sztabu
obrony Lwowa.
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Dylematy z budowà spo∏eczeƒstwa
obywatelskiego na wsi
O budowaniu spo∏eczeƒstwa obywa-
telskiego na polskiej wsi mówi si´
i pisze od ponad dwudziestu lat. Ja
jako leciwy spo∏ecznik, stara∏em si´
to robiç jeszcze d∏u˝ej, bo od poczàt-
ku lat osiemdziesiàtych XX wieku,
za panowania innej rzeczywistoÊci
ustrojowej. Obiektywnie musz´
stwierdziç, ˝e odnosiliÊmy wtedy
na tym polu sukcesy, realizujàc wie-
le zadaƒ w czynie spo∏ecznym, orga-
nizujàc przy tym du˝à grup´ spo∏e-
czeƒstwa, które aktywnie w∏àcza∏o
si´ do realizacji tych zadaƒ nie szcz´-
dzàc swojego czasu, wysi∏ku i cz´sto
w∏asnych pieni´dzy.

¸ezka sie w oku kr´ci, kiedy wspo-
minam tamte czasy, bo kiedy patrz´
na dzisiejszych obywateli, to w ni-
czym nie przypominajà tamtych he-
rosów. Pozostali nieliczni weterani,
którzy majàc jeszcze we krwi potrze-
b´ spo∏ecznego dzia∏ania, próbujà coÊ
dobrego zrobiç, lecz m∏odzi nast´pcy
wcale si´ nie kwapià, ˝eby pójÊç w ich
Êlady.

Z ciekawoÊcià przeczyta∏em w Ga-
zecie Wieliszewskiej artyku∏ pt. „Bu-
dowanie spo∏eczeƒstwa obywatelskie-
go” autorstwa Pana Edwarda Troja-
nowskiego, z którego wynios∏em
bardzo mieszane uczucia.

Bardzo ceniàc zaanga˝owanie i wiel-
ki wk∏ad pracy w budowaniu przez 16
lat odnowionej Gminy Wieliszew przez
wójta Edwarda Trojanowskiego, któ-
ra zas∏yn´∏a jako dobrze zarzàdza-
na (szczególnie pod wzgl´dem wyko-
nanych inwestycji infrastruktural-
nych).

Zach´ci∏o to nawet nasze micha∏ow-
skie spo∏eczeƒstwo do przeniesienia
si´ do Gminy Wieliszew w nadziei, ˝e
b´dzie nam si´ tu lepiej ˝y∏o i nie po-
myliliÊmy si´.

Z wielka uwagà przeczyta∏em jak
Pan wójt wk∏ada∏ wiele wysi∏ku
w uporzàdkowywaniu i tworzeniu jed-
nostek pomocniczych czyli so∏ectw.
Jednak jak sam twierdzi nie wszyscy
dzia∏acze w so∏ectwach przejawiajà
aktywnoÊç do pracy spo∏ecznej
i wspó∏pracy z Gminà. Przewa˝nie wy-
suwajà ˝àdania o wykonanie ró˝nych
zadaƒ w∏asnych przez gmin´.

Zastanówmy si´ co jest g∏ównym
powodem takiego zachowania tych
podmiotów, zwanych „Jednostkami
pomocniczymi”, które ustawodawca
ubezw∏asnowolni∏, pozostawiajàc im
jedyne prawo sk∏adania wniosków
do w∏adz gminy (do 15 wrzeÊnia ka˝-
dego roku) i czekania cierpliwie, czy
coÊ otrzymajà.

Je˝eli Gmina i fiskus zabierajà
wszystkie pieniàdze w podatkach
i op∏atach od obywateli do wy∏àcznej
dyspozycji gmin na zabezpieczenie ich
potrzeb, to s∏usznie si´ o to upomina-
jà, a w∏adze Gminy majà obowiàzek
im to daç, bez robienia ˝adnej ∏aski.

Z ca∏ym szacunkiem dla autora
w/w artyku∏u i uznania za w∏o˝onà pra-
c´ w budowaniu spo∏eczeƒstwa obywa-
telskiego na wsi, jednak nie do koƒca
zrealizowa∏ on mo˝liwoÊci wynikajàce
z ustawy o samorzàdzie z 1990 roku.
Owszem samorzàdnoÊç od góry do po-
ziomu gminy nie budzi wi´kszych za-
strze˝eƒ z wyjàtkiem zb´dnego ogni-
wa, jakim jest powiat, lecz od gminy
w dó∏ jest bia∏a plama prawna.

Có˝ z tego, ˝e jest Zebranie Wiej-
skie, którego uchwa∏y nie sà wià˝àce
prawnie dla w∏adz gminy, która mo˝e
ale nie musi ich honorowaç. Co z te-
go, ˝e jest wybrany so∏tys, na którego

gmina nak∏ada szereg obowiàzków
do wykonania i poza skromna dietà,
nie otrzymuje on za to ˝adnego hono-
rarium, a rada so∏ecka jest tylko cia-
∏em wspierajàcym so∏tysa bez ̋ adnych
uprawnieƒ.

Taka struktura so∏ectw przypomi-
na mi ustrój z czasów feudalizmu, gdzie
„wieÊniak”, lub ca∏a grupa „k∏ania∏a
si´ w pas JaÊnie Panu”, ˝eby cokolwiek
mog∏a otrzymaç na swój u˝ytek.

Cz∏owiek nawet na wsi w dzisiej-
szych czasach, jest istotà rozumnà
i nieêle wykszta∏conà, posiadajàcà
swojà dum´ i honor, co nie pozwala mu
na branie czegokolwiek z ∏aski.

W paƒstwie prawa i równoÊci za ja-
kie uchodzimy, „wieÊniak” te˝ chce
byç równy wobec wszystkich i posia-
daç nale˝ne jemu prawa.

Niepowodzeƒ w budowie spo∏e-
czeƒstwa obywatelskiego, trzeba do-
szukiwaç si´ nie u ludzi mieszkajàcych
na wsi, lecz w bardzo chorym prawie.
Ra˝àcym tego przyk∏adem jest ubez-
w∏asnowolnienie so∏ectw i osiedli,
stanowiàcych du˝y potencja∏ gospo-
darczy i ludzki, b´dàcych podmiotem
ca∏ej struktury administracyjnej, nie
dajàce im ustawowego prawa, „osobo-
woÊci prawnej”. Natomiast grupa
15 osób po przyj´ciu statutu i zareje-
strowaniu w KRS takà osobowoÊç
otrzymuje.

Nale˝y bezwzgl´dnie dokonaç zmia-
ny zapisu Konstytucji RP Art. 164
na „Podstawowà jednostkà samorzà-
du terytorialnego jest so∏ectwo lub
osiedle”, dodajàc pkt 2 o brzmieniu;
„Jednostkà nadrz´dnà so∏ectw jest
gmina”.

Gmina, jako jednostka nadrz´d-
na nad jednostkami podstawowymi
(so∏ectwami), powinna byç wzmocnio-
na kompetencjami powiatów, które
winny byç zlikwidowane jako zb´dne
i kosztowne dla bud˝etu gminy i paƒ-
stwa.

Taka zmiana zapisu w Konstytucji
RP, powinna spowodowaç zmiany usta-
wowe odpowiednio dowartoÊciowujà-
ce i uprawniajàce so∏ectwa.

Dopiero taka regulacja prawna,
spowoduje samoczynne uaktywnianie
si´ obywateli nie tylko na wsi. Prze-
cie˝ logiczne rozumowanie podpowia-
da wyraênie, gdzie sà prawa tam sà
obowiàzki. Obowiàzków bez praw nie
ma w systemie demokratycznym.

Jaskrawym przyk∏adem niepowo-
dzeƒ w budowie spo∏eczeƒstwa obywa-
telskiego jest karko∏omna i nie dajà-
ca sie zastosowaç „ustawa o Funduszu
So∏eckim”, który nie ma duszy i praw-
nego oparcia, bo jest ca∏kowicie zale˝-
ny od dobrej lub z∏ej woli rady gminy
i wójta.

Przekazanie nale˝nych praw so∏ec-
twom (przed czym bronià si´ nies∏usz-
nie w∏adze gmin) wyzwoli nowe dzia∏a-
nia i inicjatywy oddolne, a tym samym
przyniesie dodatkowe korzyÊci, równie˝
materialne.Takie dzia∏anie mo˝e tylko
wzmocniç gminnà samorzàdnoÊç, nie
ujmujàc w∏adzy gminom.

Szanowny Pan autor wspomniane-
go artyku∏u, opisuje problem samo-
rzàdnoÊci i dzia∏alnoÊci spo∏ecznej pa-
trzàc na spraw´ odgórnie i nie dostrze-
ga istoty sprawy oddolnie z so∏ectwa,
od zwyk∏ych ludzi.

Dlatego te˝, postanowi∏em zwróciç
uwag´ na ten problem z punktu widze-
nia szarego cz∏owieka, majàc nadziej´,
˝e zostanie on w∏aÊciwie zrozumiany.

nn Mieczys∏aw Berdowski



gazeta wieliszewska xx 22 kwietnia 2010 5

Wydarzenia

WARTO
WIEDZIEå

PRZEMYS¸AW STIPPA
(jako Fryderyk Chopin)
Absolwent warszawskiej Akademii
Teatralnej. Od 2004 roku aktor
Teatru Narodowego w Warszawie.
Wspó∏pracowa∏ z Teatrem 2XU.
Gra w filmach, serialach
telewizyjnych i sztukach Teatru
Polskiego Radia. Pracuje
w dubbingu.
Zdobywca Nagrody im. Janiny
Nowickiej-Prokuratorskiej
i Stanis∏awa Prokuratorskiego
przyznawanej przez Rektora
Akademii Teatralnej
im. Aleksandra Zelwerowicza
w Warszawie absolwentowi
Wydzia∏u Aktorskiego
za osiàgni´cia artystyczne w ciàgu
dwóch lat od ukoƒczenia studiów.
Debiutowa∏ w spektaklu „Czas
odnaleziony” w re˝. A. Domalika
w Teatrze Scena Prezentacje (2003).

ANNA GRYCEWICZ
(jako Zuska)
Absolwentka warszawskiej
Akademii Teatralnej. Od 2005 roku
aktorka Teatru Narodowego
w Warszawie. Wspó∏pracuje
równie˝ z Teatrem Polskim,
Teatrem Montownia i Teatrem
Alternatywnym La M.ort.
Gra w filmach, serialach
i spektaklach Teatru Telewizji.
Debiutowa∏a w przeglàdzie
spektakli laureatów I Konkursu
Dramaturgicznego Stowarzy-szenia
Drama w Teatrze Nowym
w Warszawie, wyst´pujàc
w przedstawieniach w re˝.
A. Paw∏owskiego „Nad Muchawkà”
i „WÊcieklizna” (2003).

OÊrodek Kultury
w Wieliszewie
w bardzo dobrym
stylu rozpoczàł
obchody Roku
Chopinowskiego
w Gminie Wieliszew.

PPaawweełł  KKoowwnnaacckkii

Celem spotkania by∏o poznanie
zwyczajów zwiàzanych ze Âwi´-
tami Wielkanocnymi, kultywowa-
nie tradycji oraz integracja rodzi-
ców i dzieci. Zaj´cia te rozpocz´-
∏y si´ weso∏ym powitaniem,
po którym nastàpi∏ podzia∏
uczestników na cztery dru˝yny.
Uczestnicy musieli rywalizowaç
ze sobà w wielu ciekawych i cz´-
sto trudnych konkurencjach.
Ostatnim zadaniem by∏o wyko-
nanie i ozdobienie przez ka˝dà
dru˝yn´ jednej wspólnej pisan-
ki. Podczas tej konkurencji wszy-

scy wykazali si´ inwencjà twór-
czà i odwagà w prezentowaniu
efektów w∏asnej pracy. Po wyko-
naniu tego zadania nastàpi∏o
og∏oszenie zwyci´zców i wr´cze-
nie im pamiàtkowych dyplomów.

W nagrod´ za udzia∏ i wykona-
nie poprawnie ka˝dego zadania
zajàczek wielkanocny rozda∏
smaczne jajeczka z czekolady.
Po zakoƒczeniu Turnieju Wielka-
nocnego nastàpi∏o wspólne dzie-
lenie si´ jajkiem i sk∏adanie ˝y-
czeƒ.

nn  AM

Wpiàtek, 26 marca z zapro-
szenia na spektakl „Po˝e-
gnalny koncert” na moty-

wach sztuk Stanis∏awy Fleszaro-
wej-Muskat: „Chopin i Zuska”
oraz „Ostatni koncert” opracowa-
nych przez Rafa∏a Odrobin´ sko-
rzysta∏o prawie 100 osób.W g∏ów-
ne role wcielili sie aktorzy: Prze-
mys∏aw Stippa jako Fryderyk
Chopin oraz Anna Grycewicz ja-
ko Zuska. Przy fortepianie zasiad∏
autor opracowania – Rafa∏ Odro-
bina. Ale zanim zebrani zasiedli
przy scenie, Dyrektor OÊrodka
Kultury w Wieliszewie Dariusz
Skrzydlewski uroczyÊcie zainau-
gurowa∏ obchody Roku Chopi-
nowskiego oraz dokona∏ otwarcia
wystawy plakatu chopinowskiego.

Tytu∏ przedstawienia b´dàcego
g∏ównym punktem wieczoru na-
wiàzywa∏ do ostatniego wyst´pu
Fryderyka Chopina w Warszawie,
po którym kompozytor na zawsze
opuÊci∏ ojczyzn´. Koncert ten
odby∏ si´ 11 paêdziernika 1830 ro-
ku, w Teatrze Narodowym.

Spektakl ukazywa∏ przygotowa-
nia do wyst´pu oraz póêniejsze re-
lacje z jego przebiegu. Wydarze-
niom tym towarzyszy∏a refleksja
kompozytora na temat zbli˝ajàcej

si´ wielkiej podró˝y. Fryderykowi
towarzyszy Zuska, wiejska dziew-
czyna pracujàca od lat w domu
paƒstwa Chopinów jako niania
i garderobiana. Zderzenie dwóch
ró˝nych Êwiatów reprezentowa-
nych przez wykszta∏conego arty-
st´ i prostà kobiet´ wywo∏uje sze-
reg komicznych sytuacji. Zabaw-
ne przej´zyczenia Zuski oraz jej
pragmatyzm na przemian irytujà
i Êmieszà m∏odego kompozytora.

Mimo to wzrusza go przywiàzanie
i troskliwoÊç dziewczyny, zasmu-
conej nadchodzàcym rozstaniem
z paniczem.

W przedstawieniu nie mog∏o
zabraknàç muzyki Fryderyka
Chopina. Obok walców, mazur-
ków, nokturnów i ballad pojawia-
jà si´ równie˝ obszerne frag-
menty Koncertu e-moll op.11.Wy-
bór ostatniego dzie∏a nie jest
przypadkowy, bowiem w∏aÊnie

ono zabrzmia∏o na po˝egnalnym
koncercie w 1830 roku.

Zgromadzona publicznoÊç
w wieku od 3 do 83 lat owacjà
na stojàco nagrodzi∏a artystów.
Co wa˝ne, jak zapewnia dyrektor
Skrzydlewski, to dopiero poczà-
tek, a kolejne wydarzenia nawià-
zujàce do obchodów ku czci Cho-
pina b´dà odbywa∏y si´ co mie-
siàc w placówce w ¸ajskach.

nn

W poniedzia∏ek, 29 marca, w Szkole Podstawowej
w Skrzeszewie im. Kornela Makuszyƒskiego
odby∏y si´ zaj´cia otwarte dla rodziców i dzieci
z klasy I.

Turniej Wielkanocny w Szkole
Podstawowej w Skrzeszewie

Chopin i Zuska

Szko∏a Podstawowa i Gimnazjum w Skrzeszewie do∏àczy∏y do grona
„Zakr´conych szkó∏” w∏àczajàc si´ w akcj´ zbierania nakr´tek.

W piàtek poprzedzajàcy Palmowà Niedziel´ w Szkole Podstawowej
im. Kornela Makuszyƒskiego zosta∏ rozstrzygni´ty konkurs na najpi´kniejszà
rodzinnie wykonanà palm´ wielkanocnà.

Szko∏a nawiàza∏a kontakt ze sto-
warzyszeniem „Dom Rodzi-
na Cz∏owiek” z warszawskiego
˚oliborza. Przekazane stowarzy-
szeniu nakr´tki przyczynià si´
do kupna wózka inwalidzkiego
dla osoby niepe∏nosprawnej.Ak-
cja zacz´∏a si´ 15 marca, w cià-
gu tygodnia w Szkole Podstawo-
wej zebrano 13,4 kg nakr´tek.
Najaktywniejsze osoby, zakr´-

ceni ludzie, otrzyma∏y dyplomy
uznania. Warto zaznaczyç, ˝e
w ubieg∏ym roku te˝ trwa∏a po-
dobna akcja, ale bez nag∏aÊnia-
nia tym niemniej ok. 20 kg na-
kr´tek zebranych przez 3 miesià-
ce trafi∏o do stowarzyszenia.
Zbiórka trwa dalej i zatacza co-
raz szersze kr´gi, bo uczniowie
i nauczyciele zach´cajà i nama-
wiajà wszystkich znajomych, sà-

siadów i oczywiÊcie sami dbajà,
by ˝adna nakr´tka nie znalaz∏a
si´ w koszu na Êmieci.

Na jeden wózek potrzeba
od kilku do nawet 40 ton nakr´-
tek… Zostaƒ zakr´conym cz∏o-
wiekiem, odkr´cenie nakr´tki
trwa chwilk´, a efekt jest wspa-
nia∏y!

nn Ma∏gorzata Szadura

Wszystkie prace by∏y niezwykle
staranne i zachwyci∏y jury swoim
urokiem zwiastujàcym nadcho-
dzàce Âwi´ta. Przyznano trzy
pierwsze miejsca. Laureatami
zostali: Angelika Kowalik z I kla-
sy, Filip Leszczyƒski z II klasy
i Emil B∏oƒski z IV klasy. Pozosta-
∏e prace wyró˝niono nie tylko

gromkimi brawami, ale tak˝e
dyplomami.Wielkie podzi´kowa-
nia nale˝à si´ rodzicom, którzy
wygospodarowali czas i w∏àczyli
si´ do zabawy. Mamy nadziej´, ˝e
w nast´pnych konkursach b´dzie
w naszej szkole jeszcze milej i co-
raz bardziej kolorowo.

nn M. Leszczyƒska

Zakr´cone szko∏y

W Skrzeszewie ju˝ wiosna!

*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to Gminy i odbierz
okolicznoÊciowy kubek

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna
z Twoim planem taryfowym.Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´
regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms
z informacjami
o zagro˝eniach takich jak:
WICHURY, GWA¸TOWNE
BURZE, POWODZIE, KATASTROFY,
AWARIE: PRÑDU, GAZU, WODY?*

WyÊlij sms** o treÊci tak.wl05  na numer 661 000 112
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SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE tel.: 22 782 24 55
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–18 
• lekarz rodzinny, pediatra – Ewa Olczak – Wróblewska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz – Pacuska
• lekarz internista – Jaros∏aw Bala
• lekarz radiolog – Jacek Stefan Król
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8–18
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska 

wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub telefonicznie
Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 14–18
Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu
urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ W SKRZESZEWIE
ul. Nowodworska 57, tel. 22 782 30 26
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–14
• lekarz rodzinny – Ewa Olczak -Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska -Jastrz´bska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8– 13
• piel´gniarka Êrodowiskowo – rodzinna Jadwiga Szafraƒska
Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU ul. Dworcowa 1,
tel. 22 775 52 25
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. 
w godz. 8–14
• lekarz pediatra – Zuzanna
Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny,pediatra 
– Ewa Olczak-Wróblewska
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. 
w godz. 8–14.30
• piel´gniarka rodzinna Ewa Romatowska
Punkt szczepieƒ wt. w godz. 10 –14

• Pacjenci z ZOZ-ów Janówek i Skrzeszew po godz. 14 
winni zgłaszaç si´ do ZOZ-u w Wieliszewie

• Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna Pomoc Lekarska
w Legionowie i Nowym Dworze Mazowieckim

• Konsultacje specjalistyczne: kardiologiczne,
laryngologiczne, urologiczne raz w miesiàcu w ZOZ
Skrzeszew

• Konsultacje: pulmonologiczne, okulistyczne, badania
spirometryczne wg potrzeb

• Gabinet ginekologiczny w ZOZ Skrzeszew pon. od godz. 15
• lekarz ginekolog – poło˝nik Sławomir Chaberek
• Opieka profilaktyczna w Szkołach Podstawowych

i Gimnazjach w umawianych terminach
• Działania edukacyjne w formie wizualnej i pogadanek
• Profilaktyka próchnicy – fluoryzacja
• Promocja Zdrowia z zakresu Profilaktyki Chorób 
• Nowotworowych zawierana ze Starostwem Powiatowym

w Legionowie 
Punkt Porad Psychologicznych
ZOZ Janówek wt. w godz. 8.30 – 11
ZOZ Wieliszew wt. w godz. 11 – 14.30

D
awno temu w okoli-
cach dzisiejszej To-
poliny i Sikor, ˝y∏a
sobie para królew-
ska z pi´knà i màdrà

córeczkà o imieniu Adelajda.
Uwielbia∏a przyrod´, ale najbar-
dziej fascynowa∏o jà jezioro
nad ∏àkami przy lesie. Tam mo-
g∏a porozmyÊlaç oraz odpoczàç
od sztywnych dworskich manier.
Marzy∏a o wielkiej mi∏oÊci jak
z bajki. Królewna z ka˝dym
dniem stawa∏a si´ coraz
smutniejsza Król
Edward nie móg∏ pa-
trzeç na nieszcz´Êli-
wà córk´ wi´c zapy-
ta∏ córeczko
do naszego kró-
lestwa przybywa
tylu zacnych, m∏o-
dzieƒców. Czemu,
˝aden z nich nie mo-
˝e zaw∏adnàç twoimi uczuciami?
Och tatku! Wszyscy kandydaci
myÊlà tylko o z∏ocie Nie mo˝e
zdobyç mego serca ktoÊ, komu
brak wra˝liwoÊci na pi´kno

W naszym nowym cyklu b´dziemy prezentowali fragmenty nagrodzonych prac w konkursie
Legenda o Gminie Wieliszew. DziÊ mo˝emy zapoznaç si´ z pracà pod tytu∏em:

*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to Gminy i odbierz okolicznoÊciowy kubek.
** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym. Wys∏anie

wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego na stronie
www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms
z informacjami O IMPREZACH
KULTURALNYCH I SPORTOWYCH?* 

WyÊlij sms** o treÊci tak.wl05wk na numer 661 000 112

Ogólna kwota przyznanego przez
LGD dofinansowania wszystkich
projektów to a˝ 16351092 z∏. Do-
finansowanie uzyskajà nast´pu-
jàce projekty OÊrodka Kultury
w Wieliszewie: Ogólnopolskie
Warsztaty Taneczne „Polskie Taƒ-
ce Narodowe w Turniejach Taƒ-
ca Polskiego” – 15540 z∏, Festiwal
PieÊni i Taƒców Polskich
– 24999 z∏, X Ogólnopolski Kon-
kurs Taƒców Polskich Ma-
zur 2010 – 24999 z∏, udzia∏ Zespo-

∏u Taƒca Ludowego Promyki
na Mi´dzynarodowym Festiwalu
w Grecji – 24999 z∏.

Dofinansowane zostanà rów-
nie˝ nast´pujàce projekty Gmi-
ny Wieliszew: „Witamy w Wieli-
szewie” – 24999 z∏, w ramach któ-
rego zrealizowane zostanà nowe
witacze przy drogach wjazdo-
wych do naszej Gminy.

Dzi´ki unijnemu wsparciu
na terenie Olszewnicy Nowej
powstanie tak˝e nowoczesny plac

zabaw dla dzieci, na którego re-
alizacj´ Gmina Wieliszew uzyska
z Lokalnej Grupy Dzia∏ania do-
finansowanie w wysokoÊci
– 25000 z∏.

To dopiero poczàtek dzia∏alno-
Êci LGD, ale ju˝ mo˝na oczeki-
waç, i˝ w ramach kolejnych kon-
kursów projekty gminne uzy-
skajà dofinansowanie by
poprawiç jakoÊç ̋ ycia mieszkaƒ-
ców Gminy Wieliszew.

nn red.

Lokalna Grupa Dzia∏ania Zwiàzek Stowarzyszeƒ Partnerstwo Zalewu
Zegrzyƒskiego przyzna∏ dofinansowanie projektów Gminy Wieliszew
i OÊrodka Kultury w Wieliszewie.

Powiatowy etap XII edycji Ogólnopolskiego Konkursu Plastycznego „Wiatr,
wypadek, ogieƒ, woda – stra˝ak zawsze r´k´ poda” zdominowa∏y uczennice
z Wieliszewa. Nagrody wr´czono 25 marca, podczas sesji Rady Powiatu.

LGD wspiera rozwój

Konkurs mia∏ za zadanie promowanie
i poszerzanie wiedzy, zarówno na te-
mat bezpieczeƒstwa, jak i zwiàzanej
z tym dzia∏alnoÊci s∏u˝b ratowni-
czych, g∏ównie stra˝y po˝arnej,
uczestniczàcych w usuwaniu skutków
wypadków, po˝arów, nieszcz´Êliwych
zdarzeƒ oraz kl´sk ˝ywio∏owych.

Powiatowa Komisja Konkursowa
dokona∏a oceny przedstawionych
prac i przyzna∏a w poszczególnych
grupach wiekowych nast´pujàce wy-
ró˝nienia:
I grupa (6–8 lat): Julia Szybicka
– Szko∏a Podstawowa nr 3 w Legiono-

wie, Zuzanna Mas∏owska – Szko∏a
Podstawowa w Wólce Radzyminskiej.
II grupa (9–12 lat): Hanna Montow-
ska – Szko∏a Podstawowa nr 1 w Le-
gionowie, Magda Przàdak – Szko∏a
Podstawowa w Wieliszewie.
III grupa (13–16 lat): Karolina Pustel-
nik – Gimnazjum w Wieliszewie, Mag-
dalena Karpinska – Gimnazjum w Wie-
liszewie.

Zwyci´zcom nagrody wr´czali Sta-
rosta Legionowski Jan Grabiec, Prze-
wodniczàcy Rady Powiatu Szymon
Rosiak oraz Prezydent Miasta Legio-
nowo Roman Smogorzewski. nn red.

Nasze uczennice zdoby∏y Powiat!

przyrody. Og∏osimy zatem kon-
kurs na odnalezienie klucza
do twojego serca. Kto go odnaj-
dzie temu ofiaruj´ pó∏ króle-

stwa i twojà r´k´. Królew-
na rzuci∏a si´ ojcu w ramiona.
Zaproszenia do udzia∏u zosta∏y
rozes∏ane do wszystkich m∏o-

dych królewiczów. Kiedy w od-
powiedzi przybyli licznie
na dwór Edwarda, Adelajda
og∏osi∏a: „Ka˝dy pragnie serca
mego, lecz w jeziorze klucz
do niego, kto jest czu∏y i wra˝-
liwy i jezioro dobrze zna,
na zdobycie mego serca, bardzo
du˝e szanse ma” Wszyscy wy-
obra˝ali sobie, ˝e na dnie jezio-
ra le˝y wysadzana brylantami
skrzynia z klejnotami, w niej
Êliczny z∏oty kluczyk tego w∏a-
Ênie pragnie ksi´˝niczka. Po kil-

ku dniach poszukiwaƒ m∏o-
dzieƒcy zg∏osili si´

do króla z pretensja-
mi. Oznajmili, ˝e

w jeziorze nie ma
˝adnego klucza

i tyko marno-
wali czas.
Ksi´˝niczka

straci∏a ju˝ na-
dzieje na znalezie-

nie prawdziwej mi∏oÊci. Posz∏a
nad jezioro i d∏ugo wpatrywa-
∏a si´ w srebrzystà wod´. Nagle
ujrza∏a jakàÊ postaç p∏ynàcà
∏ódkà. By∏ to skromnie ubrany
m∏odzieniec pochyla∏ si´ nad ta-

fla jeziora i wypowiada∏ jakieÊ
s∏owa.. Gdy nieznajomy zorien-
towa∏ si´, ˝e patrzy na niego
ksi´˝niczka,Adelajda w, której
by∏ od dawna potajemnie zako-
chany, podp∏ynà∏ wi´c do niej
i bardzo nieÊmia∏o zapyta∏: Wi-
dz´, ˝e fascynuje ci´ ono mo˝e
chcia∏abyÊ dowiedzieç si´ o nim
czegoÊ wi´cej? Bardzo ch´tnie
znam w∏aÊciwie tylko jego brze-
gi. Nieznajomy, który okaza∏ si´
synem wiejskiego przyrodnika
i zielarza, mia∏ w sobie urok
i wra˝liwoÊç, które zachwyci∏y
królewn´, ryby to bardzo màdre
stworzenia powiedzia∏ Alek-
sander, po chwili pojawi∏a si´
Êliczna pomaraƒczowa rybka,
która wyp∏yn´∏a do z∏o˝onych
d∏oni m∏odzieƒca. to jed-
na z najpi´kniejszych rybek
w jeziorze– t∏umaczy∏ pasuje
do niego jak klucz do zamka.
Adelajda ju˝ wiedzia∏a kto jest
jej „ksi´ciem z bajki Wnet
m∏odzi pobrali si´ jezioro sta∏o
si´ cz´Êcià ich ̋ yciowego krajo-
brazu. Od tej pory jezioro na-
zwano „Klucz” i ta nazwa prze-
trwa∏a do dziÊ. nn

rys. Martyna Szarow

Martyna Szarow

Jezioro – Klucz do serca ksi´˝niczki
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Wprzededniu festiwalu bez
zak∏óceƒ zosta∏y zorgani-
zowane II Ogólnopolskie

Warsztaty Tanców Polskich,
w których udzia∏ wzi´∏o po-
nad 150 tancerzy. Tematyczne
warsztaty odbywa∏y si´ w hali
sportowej w Wieliszewie, w ZS
D´be oraz w oÊrodkach ZETOM
i CSK w Jachrance. Podczas
warsztatów instruktorzy nie uczy-
li taƒców – chodzi∏o bardziej
o przygotowanie uczestników
pod kàtem oceny przez s´dziów
oraz „ostatnich szlifów”
przed turniejem. „Warsztaty nie
przygotowujà do konkursu. My
jesteÊmy tu pomocni i pokazuje-
my metody, jakimi sami pracuje-
my” – t∏umaczy Jaros∏aw Wojcie-
chowski, prowadzàcy warsztaty
z oberka. „Staram si´ zwróciç
uwag´ na drobne elementy, bo
przecie˝ oni umiejà taƒczyç.

Przez to ̋ e jestem z zewnàtrz, mo-
g´ si´ wi´c przyjrzeç obiektyw-
nie. Uwa˝am, ˝e mamy pi´kne
polskie taƒce narodowe. Nie trak-
tujmy ich jako taƒców muzeal-
nych, tylko postarajmy si´ za-
adaptowaç je do wspó∏czesnoÊci.
To zawsze powtarzam dziecia-
kom na warsztatach”

Festiwal rozpoczà∏ si´ w sobo-
t´ o godz. 9 eliminacjami. Do kon-
kursu przystàpi∏o ok. 160 par
z ca∏ej Polski. Niestety, w trakcie
turnieju coraz wi´cej dramatycz-
nych wiadomoÊci dociera∏o
do uczestników i organizatorów.
Sta∏o si´ jasne, ˝e turniej nie od-
b´dzie si´ jak zaplanowano.
W wyniku zarzàdzonej przerwy
technicznej i narady s´dziów oraz
instruktorów zdecydowano
o ograniczeniu Konkursu jedynie
do sportowej rywalizacji par ta-
necznych bez oprawy artystycz-

nej – zrezygnowano z zaplanowa-
nego na godz. 16 uroczystego
otwarcia i wyst´pu ZTL Promyki
Wieliszew. Na Konkursie nie by-
li obecni przedstawiciele Gminy.
Âmierç uczestników katastrofy
samolotu prezydenckiego uczczo-
no minutà ciszy. PrzyÊpieszonà ry-
walizacj´ (pary taneczne starto-
wa∏y bez zwyczajowych przerw,
w zmienionej kolejnoÊci) prze-
rwano po og∏oszeniu ̋ a∏oby naro-
dowej – nie zdo∏ano rozegraç 3
z 11 kategorii, których rywaliza-
cj´ zaplanowano na sobot´ 10
kwietnia. Nie dosz∏o równie˝
do niedzielnej cz´Êci Konkursu.
Dyplomy i nagrody dla uczestni-
ków 8 kategorii, w których roz-
strzygni´to rywalizacj´ wr´czono
zawodnikom bez udzia∏u publicz-
noÊci, w miejscu zakwaterowania.

nn

Tegoroczny
Ogólnopolski
Konkurs Taƒców
Polskich Mazur
odbył si´ w cieniu
tragedii, jaka
dotkn´ła nasz
kraj 10 kwietnia.
Udało si´ rozegraç
8 kategorii.
Organizatorzy
zrezygnowali
z oprawy
artystycznej.

Gazeta Wieliszewska: Jest Pani
obecna w Radzie Gminy od 20 lat.
Jakie by∏y Pani poczàtki politycz-
ne?
ZOFIA BLANDO: MyÊl´, ˝e poczàtki
wynios∏am z domu rodzinnego
w Rawie Mazowieckiej. Pochodz´
z rodziny o mocno prawicowych po-
glàdach. Na tych terenach dzia∏am
od 40 lat, a mojà karier´ rozpocz´-
∏am jako sta˝ystka w fermie zaro-
dowej drobiu.Tam pracowa∏am te˝
etatowo. W zak∏adzie zak∏ada∏am
Wolne Zwiàzki Zawodowe, za co
ponios∏am konsekwencje – za kar´
zwolniono mnie z pracy, którà ko-
cha∏am. Sàdzono mnie jak zbrod-
niarza tylko dlatego, ˝e udziela∏am
si´ na rzecz innych ludzi. W 1983
sprawa trafi∏a nawet przed Sàd
Najwy˝szy. Po transformacji udzie-
la∏am si´ w Komitecie Obywatel-
skim i zosta∏am wybrana jako je-
dyna radna do Rady Gminy Skrze-
szew. ¸atwo nie by∏o, ludzie
traktowali mnie jako obcà, bo
przecie˝ nie jestem stàd.
W tym roku obchodzimy 20. rocz-
nic´ przywrócenia samorzàdów
w Polsce. Jakie sà Pani osobiste
wspomnienia z pami´tnego 1990 r.
Wpierw musz´ dodaç, ˝e s∏u˝ba oj-

czyênie jest dla mnie bardzo wa˝-
na. Stawiam jà ponad dobra ma-
terialne. Tak samo wa˝ne jest dla
mnie dobro Gminy jako ca∏oÊç.
A powstanie samorzàdów by∏o dla
nas naukà na ˝ywym organizmie.
ObserwowaliÊmy siebie nawzajem.
By∏o kilku radnych kompetent-
nych, z powo∏ania rzek∏abym, któ-
rzy chcieli energicznie dzia∏aç. Ale
byli te˝ tacy, którym wydawa∏o si´,
˝e zmienià wszystko od razu a po-
zostawili po sobie tylko ba∏agan.
Szczególnie w I kadencji by∏y ci´˝-
kie chwile, np. podczas g∏osowania
nad uchwa∏à o budowie wysypiska
panowie nie zachowali si´ fair
– wpierw byli wszyscy na tak, po-
tem szukali koz∏a ofiarnego. Ja za-
wsze by∏am daleka od takich zagry-
wek. Uwa˝am jednak, ˝e wiele na-
uczyliÊmy si´ przez te 20 lat, widaç
to po rozwoju Gminy, chocia˝ kil-
ka ra˝àcych spraw nadal czeka
na rozwiàzanie
Co konkretnie ma Pani na myÊli?
Przykro mi to mówiç, ale niestety
rozwój Gminy nie idzie w parze
z rozwojem miejscowoÊci Góra,
którà reprezentuj´. Ile razy s∏ysza-
∏am ˝e rozmowy z Polskà Akade-
mià Nauk sà trudne – zapewne i sà

ale to nie zmienia faktu, ˝e jedyne
prawdziwe zabytki w naszej Gmi-
nie wietrzejà niezabezpieczone lub
sà po prostu rozkradane.
Czy uwa˝a Pani ̋ e winny jest po-
dzia∏ administracyjny?
Nie, absolutnie. Jedynym winnym
jest Polska Akademia Nauk, której
brakuje dobrej woli. Przecie˝ zruj-
nowanà sto∏ówk´ Gmina mog∏aby
wydzier˝awiç i udost´pniç. Co in-
nego, ˝e gdyby spraw´ rozpropago-
wano w pierwszych latach istnie-
nia Gminy, moglibyÊmy ju˝ dzisiaj
cieszyç si´ odbudowanym Pa∏acem.
Jestem pewna, ˝e Wójt Edward Tro-
janowski wywalczy∏by fundusze
na zagospodarowanie terenu.
Z przykroÊcià musz´ stwierdziç, ˝e
póki co pi´kne budowle powstajà
gdzie indziej.
Jest Pani jedynà osoba która za-
siada w Radzie bez przerwy
od 20 lat.
Tak, to prawda. I jestem bezpartyj-
na.Widzia∏am ju˝ wiele – w demo-
kracji jak wiemy ka˝dy ma prawo
wybieraç i byç wybranym. Jednak
nie od razu zbudowano Rzym
– w I kadencji jako radny trudno
jest cokolwiek zmieniç – to czas
na nauk´.

Pani si´ te˝ uczy∏a.
Tak, ja si´ te˝ uczy∏am, przyglàda-
jàc si´ ludziom z którymi wspó∏pra-
cowa∏am, a w szczególnoÊci Wójto-
wi Trojanowskiemu. Pami´tam te˝
pierwszà sesj´ Rady Gminy I ka-
dencji – odbywa∏a si´ w GOPIK-u.
By∏am jedynà radnà wÊród samych
Panów. Wpierw si´ obawia∏am, bo
jestem z natury nieÊmia∏a, ale póê-
niej przyzwyczai∏am si´. MyÊl´, ˝e
moja praca przez te 20 lat przynio-
s∏a efekty – mamy hal´ sportowà
w Janówku, b´dzie rozbudowa-
na Szko∏a Podstawowa wraz
z Przedszkolem, uda∏o si´ utrzymaç
Publiczny Zak∏ad OPZZ w Gminie.

Jak widzi Pani nast´pne 20 lat?
Na pewno chcia∏abym, ˝eby
w Górze w koƒcu coÊ si´ ruszy∏o.
Jest sporo terenów które mo˝na by
zagospodarowaç, to wyjdzie na do-
bre wszystkim. Chcia∏abym, ˝eby
wspó∏praca mi´dzy radnymi uk∏a-
da∏a si´ dobrze. Przez ostatnie
20 lat uda∏o nam si´ wypracowaç
szacunek i zaufanie do samorzàdu.
Ludzie wiedzà, ˝e od reprezentan-
tów na szczeblu samorzàdowym b´-
dzie zale˝eç coraz wi´cej.
Dzi´kuj´ za rozmow´

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

Mija 20. rocznica wprowadzenia samorzàdu Polsce. Specjalnie dla Czytelników Gazety
Wieliszewskiej radna z miejscowoÊci Góra Zofia Blando si´ga pami´cià do poczàtków demokracji
na terenie Gminy Wieliszew.

OdrobiliÊmy lekcj´ z demokracji

Piotr Sypniewski

wyniki w rozegranych
kategoriach

KATEGORIA I
1. Boroƒ Michał i Chmielowska Zuzanna

MLZPiT „Krakowiak” Kraków
2. Morgunowicz Michał i Magier Agata

ZPiT „Podlasiacy” Biała Podlaska
3. Ochociƒski Szymon i Ciok Zuzanna

ZPiT „Malbork” Malbork
KATEGORIA II A
1. Rembelski Jakub i Misztal Aleksandra

ZTL „Promyki” Wieliszew
2. Obolewicz Szymon i Grenda Aurelia

ZPiT „Nowa Ruda” Nowa Ruda
3. Boroƒ Mikołaj i Bonarek Klaudia 

MLZPiT „Krakowiak” Kraków
KATEGORIA II B
1. Afrykaƒski Szymon i Peresada Zofia 

ZPiT „Warszawianka” Warszawa
2. Jadczyszyn Michał i Ziółek Weronika 

ZPiT „PowiÊle” Puławy
3. Wilk Sebastian i Radzikowska Sylwia 

ZPiT „Sokołowianie” Sokołów Podlaski
KATEGORIA III A
1. Raj Gabriel i Łukanowska Paulina 

ZPiT „PowiÊle” Puławy
2. Nowakowski Hubert i Szymczak Paulina 

ZPiT „Warszawianka” Warszawa
3. Grudzieƒ Mateusz i Janczar Maja 

ZPiT „Warszawianka” Warszawa
KATEGORIA III B
1. J´drzejczyk Jan i Uchan Joanna 

Kuênia Artystyczna Wilanów
2. Dołowy Kacper i Kabaciƒska Zuzanna 

ZPiT „Warszawianka” Warszawa
3. Wincencik Tomasz i Okarmus Maja 

MLZPiT „Krakowiak” Kraków
KATEGORIA IV A
1.Garczyƒski Karol i Staƒczak Karolina 

ZPiT „Warszawianka” Warszawa
2. Hawryszkiewicz Damian i Witka Paulina 

ZPiT „Malbork” Malbork
3. Grabowski Konrad i Nał´cz Aleksandra 

ZPiT „Kurpie” Ostroł´ka
KATEGORIA IV B
1. Pałyska Mateusz i Burzyƒska Karolina 

ZPiT „Malbork” Malbork
2. Chwała Kacper i Czerniawska Aleksandra 

ZPiT „Ziemia Elblàska” Elblàg
3. Puçko Dawid i Zduniuk Katarzyna 

ZPiT „Małe Podlasie” Siemiatycze
KATEGORIA V B
1. Piotrowski Kamil i Nowak Roksana 

ZPiT „Nowa Ruda” Nowa Ruda
2. Âl´czka Rafał i Tràbka Magdalena 

MLZPiT „Krakowiak” Kraków
3. Ciliƒski Konrad i Woszczyk Paulina 

ZPiT „PowiÊle” Puławy

Okrojony „Mazur”
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NIE ZNA ÂMIERCI PAN ˚YWOTA
Las Katyƒski sta∏ si´ po raz drugi kresem ziemskiej drogi elity Narodu Polskiego

10 kwietnia 2010r. oddali ˝ycie w s∏u˝bie NajjaÊniejszej Rzeczypospolitej
Pan Prezydent RP prof. Lech Kaczyƒski
wraz z ma∏˝onkàPanià Marià Kaczyƒskà

wysocy przedstawiciele w∏adz i urz´dów paƒstwowych
dowódcy Si∏ Zbrojnych RP, cz∏onkowie Rodzin Katyƒskich
Duchowieƒstwo, funkcjonariusze BOR, Za∏oga samolotu.

W obliczu misterium ich Êmierci prosimy mi∏osiernego Boga,
by z tej tragedii wyprowadzi∏ dobro, które umocni nas i zjednoczy.

Wieczny odpoczynek racz im daç Panie...
Rada Pedagogiczna

Uczniowie i ca∏a Spo∏ecznoÊç
Zespo∏u Szkó∏ Ponadgimnazjalnych w Komornicy d. TGW D´be

˚ycie poÊwi´cone innym warte jest prze˝ycia
WstrzàÊni´ci niewyobra˝alnà tragedià, jaka dotkn´∏a Polsk´,

jednoczymy si´ w cierpieniu i wspólnej modlitwie
z rodzinami ofiar katastrofy lotniczej w Smoleƒsku

i wszystkimi Polakami pogrà˝onymi w ˝a∏obie
po Êmierci

Prezydenta RP Lecha Kaczyƒskiegi i jego ma∏˝onki Marii Kaczyƒskiej
oraz wielu wybitnych przedstawicieli naszego narodu.

Zgin´li chcàc oddaç ho∏d tym,

którzy poÊwi´cili swe ˝ycie dla Polski

Uczniowie, Rodzice, Nauczyciele i Pracownicy
Szko∏y Podstawowej im. Bronis∏awa Soko∏a w Olszewnicy Starej

Katyƒ to wielka tragedia Polskiego Narodu! 
Zarówno ta sprzed 70 lat, rozstrzelania blisko 22 tysi´cy obywateli polskich 

– jeƒców wojennych obozów bolszewickiego NKWD,

jak i ta dzisiejsza, okrutna katastrofa prezydenckiego samolotu,

która poch∏on´∏a 96 ofiar 

w tym Êmierç Prezydenta RP Lecha Kaczyƒskiego i jego ma∏˝onki 

oraz osób najwa˝niejszych w naszym Paƒstwie.

Zarzàd Stowarzyszenia „Bonawentura” sk∏ada najszczersze kondolencje 
i ∏àczy si´ w bólu z powodu Êmierci wszystkich 96 osób, zmar∏ych w tej tragicznej katastrofie.

˚egnamy z g∏´bokim smutkiem Pana Prezydenta i jego ma∏˝onk´ 
oraz wszystkich, którzy zgin´li w tej tragicznej podró˝y 
aby oddaç ho∏d w 70. rocznic´ Wydarzeƒ Katyƒskich.

Zarzàd Stowarzyszenia Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej im T. KoÊciuszki w Wieliszewie „Bonawentura”

W obliczu wielkiej tragedii 
zjednoczeni w bólu i ˝a∏obie

ze wszystkimi Polakami w Ojczyênie
˝egnajà

Par´ Prezydenckà Rzeczpospolitej Polskiej
LECHA I MARI¢ KACZY¡SKICH

oraz
CZ¸ONKÓW DELEGACJI TOWARZYSZÑCYCH IM

w drodze na uroczystoÊç w lesie katyƒskim

Dyrektor, Nauczyciele i Pracownicy, Uczniowie
Szko∏y Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku

My, wolontariusze Stowarzyszenia „M∏odzi dla Rozwoju – eMka”
z trudnym do wyra˝enia cierpieniem przyj´liÊmy Êmierç 96 Polaków w tragicznej katastrofie pod Smoleƒskiem.

Jako osoby aktywnie pracujàce na rzecz wspólnoty lokalnej
dramatycznie prze˝ywamy odejÊcie tych, którzy swoje ˝ycie poÊwi´cili

dla najwi´kszego naszego dobra wspólnego, jakim jest Ojczyzna – Polska.
Niech ofiara z∏o˝ona z ˝ycia

PREZYDENTA LECHA KACZY¡SKIEGO i JEGO MA¸˚ONKI MARII oraz pozosta∏ych zmar∏ych tragicznie osób

stanie si´ ziarnem, dla którego b´dziemy zdolni stworzyç ˝yzne pod∏o˝e

dla plonu w postaci Synów i Córek Narodu zdolnych nieÊç ich misj´ w przysz∏oÊç tak, aby nie zgin´∏a z nimi

póki my ˝yjemy.

Stowarzyszenie „M∏odzi dla Rozwoju – eMka”
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Kondolecje sk∏ada Gmina

SSoobboottaa,, 1100  kkwwiieettnniiaa,,  ggooddzz.. 88..5566  –– ssaammoolloott  zz PPrreezzyyddeenntteemm  RRzzeecczzyyppoossppoolliitteejj
PPoollsskkiieejj  LLeecchheemm  KKaacczzyyƒƒsskkiimm,,  jjeeggoo  mmaa∏∏˝̋oonnkkàà  MMaarriiàà  ii 9944  iinnnnyymmii  oossoobbaammii
nnaa ppookk∏∏aaddzziiee,,  ww ddrrooddzzee  nnaa uurroocczzyyssttooÊÊccii  zzwwiiààzzaannee  zz 7700..  rroocczznniiccàà  zzbbrrooddnnii
kkaattyyƒƒsskkiieejj,,  rroozzbbiijjaa  ssii´́  ww ppoobbllii˝̋uu  lloottnniisskkaa  ppoodd SSmmoolleeƒƒsskkiieemm..  WWsszzyyssccyy  ggiinnàà
nnaa mmiieejjssccuu  ttrraaggeeddiiii..

Prze˝yliÊmy to razem  

SSOOBBOOTTAA,, 1100  KKWWIIEETTNNIIAA

– informacje tak szokujàce, ˝e a˝
trudno w nie uwierzyç docierajà
do naszych domów. Jednoczymy si´
w bólu pragnàc godnie stanàç wobec
tragedii. Spontanicznie, jeszcze
przed og∏oszeniem oficjalnej ˝a∏oby,
wywieszamy narodowe flagi oznaczone
kirem; przed szko∏ami, urz´dami
opuszczamy je do po∏owy masztu.
O godz. 19, w koÊciele Przemienienia
Paƒskiego w Wieliszewie oraz
w koÊciele Êw. Bart∏omieja w Janówku
wierni gromadzà si´ na nabo˝eƒstwie
za dusze ofiar katastrofy. Informacja
o nabo˝eƒstwach dotar∏a do nas
za poÊrednictwem smsów i strony
internetowej www.wieliszew.pl

NNIIEEDDZZIIEELLAA,, 1111  KKWWIIEETTNNIIAA  

– wszystkie Msze Êwi´te w naszej
Gminie odprawiane sà w intencji ofiar
tragedii, ich rodzin oraz ca∏ej
pogrà˝onej w ˝a∏obie Ojczyzny. Wielu
z nas jedzie do Warszawy, aby
pod Pa∏acem Prezydenckim z∏o˝yç
kwiaty, zapaliç znicz, pomodliç si´...
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Druga ofiara Katynia

&&

Z najg∏´bszym ˝alem p∏ynàcym z naszych serc i dusz ˝egnamy
Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej

Pana Lecha Kaczyƒskiego

jego ma∏˝onk´ Panià Mari´ Kaczyƒskà

oraz 
wszystkie ofiary, które zgin´∏y w katastrofie samolotu rzàdowego

lecàcego na uroczystoÊci upami´tniajàce 70- tà rocznic´ mordu katyƒskiego.

¸àczàc si´ z ca∏à Polskà w bólu i cierpieniu 
sk∏adamy wyrazy g∏´bokiego wspó∏czucia i osobistego ˝alu 

wszystkim Rodzinom i Bliskim osób,
które zgin´∏y na przepojonej polskà krwià – ziemi katyƒskiej.

Wizja Polski, o którà walczyliÊcie, którà budowaliÊcie 
i za której zasady i ide´ zgin´liÊcie nie zgin´∏a i nie zginie.

CZEÂå WAM I WIECZNA CHWA¸A

Mieszkaƒcy Micha∏owa-Reginowa

„przelecia∏ ptak przep∏ywa ob∏ok
upada liÊç kie∏kuje Êlaz

i cisza jest na wysokoÊciach
i dymi mg∏à katyƒski las”

Z. Herbert „Guziki”

Spo∏ecznoÊç Szko∏y Podstawowej im. Tadeusza KoÊciuszki 
w Wieliszewie 

oddaje ho∏d 

Ofiarom tragedii pod Smoleƒskiem 
i ∏àczy si´ w bólu z Ich Rodzinami.

Z ˝alem i niedowierzaniem 
przyj´liÊmy wiadomoÊç o Êmierci 

PREZYDENTA RP LECHA KACZY¡SKIEGO,
JEGO MA¸˚ONKI MARII 

oraz 
wszystkich Ofiar 

tragedii w Smoleƒsku
Pozostajemy w g∏´bokim smutku

Stowarzyszenie Aktywni dla ¸ajsk

„Prawdziwym patriotà jest ten,
który nie ze wszystkiego jest zadowolony w swej ojczyênie,

to cz∏owiek, który pragnie i walczy o to, by w niej by∏o lepiej.”

Zachowajmy w pami´ci Pana Prezydenta Lecha Kaczyƒskiego
oraz towarzyszàce Mu osobistoÊci,

które oddajàc ho∏d pomordowanym w Lesie Katyƒskim 
zgin´li w katastrofie lotniczej w Smoleƒsku.

Ich patriotyzm i oddanie Ojczyênie stanowi dla nas wzór.
Chcemy swoimi czynami i postawà dawaç wyraz 

wielkiego szacunku i uznania dla Ich zas∏ug

Edward Trojanowski

Z wielkim bólem przyjà∏em wiadomoÊç

o tragicznej Êmierci

Prezydenta Lecha Kaczyƒskiego wraz z Ma∏˝onkà

oraz pozosta∏ych 94 cz∏onków polskiej delegacji

majàcej uczciç pod Smoleƒskiem 70. rocznic´ mordu katyƒskiego.
¸àcz´ si´ w cierpieniu z Rodzinami, Bliskimi zmar∏ych
i wszystkimi Rodakami w kraju i poza jego granicami.

JednoczeÊnie ˝ywi´ nadziej´,
˝e zarówno ofiara z∏o˝ona w 1940 roku, jak i obecna tragedia

pozwolà nam zrozumieç sedno prawdy o istocie mi∏oÊci do Ojczyzny.

Radny Powiatu Legionowskiego
Pawe∏ Kownacki

 z ca∏à Ojczyznà
PPOONNIIEEDDZZIIAA¸̧EEKK,, 1122  KKWWIIEETTNNIIAA  

– w Urz´dzie Gminy Wieliszew
wystawiona jest ksi´ga kondolencyjna,
gdzie pod memento: „My Mieszkaƒcy
Gminy Wieliszew ∏àczymy si´ w bólu
z Rodzinami, Bliskimi i ca∏à naszà
Ojczyznà po tragicznej Êmierci
w Smoleƒsku delegacji zdà˝ajàcej
na uroczyste obchody 70. rocznicy
zbrodni katyƒskiej z Prezydentem
Rzeczypospolitej Polskiej Lechem
Kaczyƒskim na czele” wpisujà si´
pojedyncze osoby, ca∏e rodziny, szko∏y,
zak∏ady pracy...

WW PPOONNIIEEDDZZIIAA¸̧EEKK,,  
1122  KKWWIIEETTNNIIAA

o godz. 8, w Szkole Podstawowej im.
Bronis∏awa Soko∏a w Olszewnicy
Starej odby∏ si´ apel dla uczczenia
pami´ci ofiar katastrofy lotniczej
pod Smoleƒskiem, w której zginà∏
Prezydent Lech Kaczyƒski z ma∏˝onkà
Marià oraz przedstawiciele Narodu
polskiego.
Minutà ciszy, modlitwà, w skupieniu
uczniowie, nauczyciele i pracownicy
Szko∏y oddali ho∏d tragicznie zmar∏ym
Polakom.

PPOONNIIEEDDZZIIAA¸̧EEKK  –– PPIIÑÑTTEEKK,,
1122--1166  KKWWIIEETTNNIIAA  

– uczestniczymy w wielkich
narodowych rekolekcjach, pogrà˝eni
w ˝a∏obie staramy si´ zrozumieç
tragedi´, jaka dotkn´∏a ca∏à Polsk´. Nie
jesteÊmy sami. Kondolencje i wyrazy
wspó∏czucia p∏ynà od naszych
przyjació∏ z Gmin: w∏oskiej
Graffignano, greckiej Agios Stefanos,
rumuƒskiej Siret, niemieckiej Trittau,
∏otewskiego miasta Salaspils, a tak˝e
z Zarzàdu Turystyki Ugandy. „˚adne
s∏owa nie b´dà mog∏y nigdy oddaç
Waszego bólu, ale na pewno nasze
modlitwy b´dà mog∏y go z∏agodziç
i pozwolà czuç si´ nam jeszcze bli˝ej
Was.” – napisali do nas bracia
z Gminy Graffignano

SSOOBBOOTTAA,, 1177  KKWWIIEETTNNIIAA  

– stra˝acy z naszej Gminy wraz
z towarzyszàcym im pocztem
sztandarowym stan´li tu˝ przy o∏tarzu
podczas uroczystego nabo˝eƒstwa
˝a∏obnego, które odby∏o si´
na warszawskim Placu Pi∏sudskiego.
Do stolicy pojecha∏o równie˝ wielu
innych mieszkaƒców naszej Gminy.
Cz´Êç z nich, w tym proboszcz Parafii
Przemienienia Paƒskiego ks. Grzegorz
Kucharski i ks. Jaros∏aw Gawroƒski,
pojecha∏a na nabo˝eƒstwo
zorganizowanym przez Urzàd Gminy
autokarem. Pozostali docierali
na w∏asnà r´k´. Gmina Wieliszew
po raz kolejny okaza∏a si´
wierna polskiej tradycji zdajàc
egzamin z patriotyzmu – nie tylko
lokalnego.
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AktualnoÊci

Wieliszew zbli˝ył si´ 
do Siretu

Podczas
uroczystoÊci, która
odbyła si´
9 kwietnia
w rumuƒskim
Sirecie burmistrz
Adrian Popoiu
nadał tytuł
Honorowego
Obywatela Miasta
Siret
30 mieszkaƒcom
Gminy Wieliszew.
Paweł Kownacki
Mariusz Kraszewski

Wdniach 3-10 kwietnia,
w naszej partnerskiej
Gminie Siret przebywa∏a

delegacja Gminy Wieliszew sk∏a-
dajàca si´ z przedstawicieli szkó∏,
organizacji, stowarzyszeƒ, Stra˝y
Po˝arnych, Policji i lokalnych
przedsi´biorców. Uczestnikami
wyjazdu byli równie˝ zwyci´zcy
turnieju wiedzy o gminach part-
nerskich. Urzàd Gminy reprezen-
towa∏ Kierownik Referatu Infor-
macji i Promocji Pawe∏ Kownacki.
Koszty pokry∏a strona rumuƒska.

Siret powita∏ goÊci z Polski
wspania∏à goÊcinnoÊcià, otwarto-
Êcià i spontanicznà serdecznoÊcià.
Wizyta przypad∏a na Âwi´ta Wiel-
kiej Nocy, które w 2010 roku wy-
jàtkowo obchodzone by∏y w Ko-
Êcio∏ach katolickim i prawos∏aw-
nym w tym samym terminie.
Oprócz obrz´dowoÊci naszych bra-
ci w wierze wieliszewianie pozna-
li najwa˝niejsze zabytki Bukowi-
ny, odwiedzili rodaków zamieszku-
jàcych Karpaty od ponad 200 lat
piel´gnujàc polskà tradycj´, roze-
grali pi∏karskie mecze z gospoda-
rzami, zwiedzajàc muzea poznali
skomplikowanà histori´ Rumunii
i Macedonii. „ByliÊmy pod dobrà
opiekà zarówno gospodarzy, jak
i organizatorów z ramienia Gmi-
ny. Stworzono doskona∏e warunki
do mi´dzynarodowej integracji,
co by∏o najwa˝niejszym celem na-
szej wyprawy.” – wspomina te dni
so∏tys Micha∏owa-Reginowa Wie-
s∏aw Berdowski.

Wracajàc do Polski mieszkaƒcy
Gminy byli bogatsi o nowe przyjaê-
nie, doÊwiadczenia, a przede
wszystkim wiedz´, bo przecie˝
bezpoÊrednie poznanie prawdy
najszybciej i najskuteczniej zwal-
cza krzywdzàce stereotypy.A praw-
da o naszych przyjacio∏ach z ru-
muƒskiego Siretu jest pi´kna tak,
jak pi´kni sà jego mieszkaƒcy.

Wyjazd do Siretu to ju˝ druga
wizyta do jednej z naszych gmin
partnerskich, ale poza wyjazdami
w goÊcin´ do naszych przyjació∏
Gmina Wieliszew pozyskuje
z Unii Europejskiej Êrodki na ich
goszczenie. D∏ugimi krokami zbli-
˝a si´ realizacja projektu, w ra-
mach którego spotkajà si´ u nas
mieszkaƒcy gmin Agios Stefanos,
Graffignano, Siret i oczywiÊcie
Wieliszewa.A wszystko dzi´ki do-
finansowaniu bezpoÊrednio z Ko-
misji Europejskiej.

„Dzi´ki programom unijnym
mieszkaƒcy Gminy Wieliszew ma-
jà mo˝liwoÊç poznania Europy
w najlepszy mo˝liwy sposób, czy-
li poprzez kontakty z mieszkaƒca-
mi gmin zaprzyjaênionych z nami.
Warto zaznaczyç, i˝ w wielu przy-

padkach osób korzystajàcych z na-
szych projektów po prostu nie by-
∏oby staç na taki indywidualny wy-
jazd. A jeÊli odbywa si´ to przy fi-
nansowym wsparciu Unii, dzi´ki
czemu nie obcià˝any jest bud˝et
Gminy, to wszyscy powinniÊmy ta-
kim projektom goszczàcym przy-
klasnàç” – mówi szef wieliszew-
skiej promocji Pawe∏ Kownacki.

Równie˝ inni uczestnicy wyjaz-
du podkreÊlajà korzyÊci wynika-

jàce z partnerskiej wspó∏pracy.
„Ciesz´ si´, ˝e nasza Gmina pod-
j´∏a ch´ç nawiàzywania przyjaê-
ni z innymi krajami UE. Pozytyw-
ne skutki tego typu projektów b´-
dà jeszcze d∏ugo widoczne. Nowe
znajomoÊci, nieznane i odleg∏e
miejsca, nowa kultura to warto-
Êci, które pomogà prze∏amaç dy-
stans i zakorzenione w nas uprze-
dzenia. Pierwszy raz uczestniczy-
∏am w takim projekcie i mam

nadziej´, ˝e nie ostatni.” – mówi-
∏a podczas drogi powrotnej przed-
stawicielka OSP Patrycja Stalew-
ska. Dla innej uczestniczki
wyprawy, stypendystki Stowarzy-
szenia eMka Pauliny Wójcik, wy-
jazd do Rumunii by∏ trzecim te-
go typu projektem. Jak zwykle
ch´tnie dzieli∏a si´ wra˝eniami:
„Wraz z pozosta∏à cz´Êcià delega-
cji z Polski zosta∏am bardzo cie-
p∏o przywitana i ugoszczo-

na – dzi´ki naszym rumuƒskim
przyjacio∏om w Sirecie czuliÊmy
si´ jak w domu. Po˝egnanie
wzbudzi∏o wyjàtkowe emocje;
tu˝ przed nim dowiedzieliÊmy si´
o tragedii w Smoleƒsku. Ogrom-
ny szok dla nas i naszych przyja-
ció∏. Prze˝yli t´ katastrof´ tak sa-
mo jak my. PrzekonaliÊmy si´, ˝e
sà nam bardzo bliscy. Nigdy tego
nie zapomn´.”
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Zespó∏ „Ko∏omejka”  wywija „kazaczoka”Przed towarzyskim meczem na stadionie w Sirecie
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Polski zespó∏ folklorystyczny w rumuƒskim Nowym So∏oƒcuNa pamiàtk´ spotkania w Sirecie
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Gazeta Wieliszewska poleca...

ww Âwi´ci z Bostonu
Re˝yseria, scenariusz Troy Duffy,
zdj´cia: Adam Kane,
muzyka: Jeff Danna,
produkcja: Kanada, 1999, czas: 110 min.

Dwaj Irlandczycy, prywatnie
bracia, Conner i Murphy Mac-
Manusowie, robià porzàdek
w Bostonie, gdzie mieszkajà
od lat, gdzie si´ zadomowili,
gdzie chcà na staroÊç z∏o˝yç ko-
Êci na katolickim cmentarzu.
Nie sà nadludêmi, herosami wy-
posa˝onymi w najnowocze-
Êniejsze technologie jutra, wy-
szkolonymi w sztuce zabijania
psami wojny.Wystarcza im wia-
ra, ˝e mogà wyzwoliç swoje
miasto z ludzi, którzy zamienia-
jà je w jaskini´ wyst´pku i roz-
pusty. Bohaterami stajà si´ tro-
ch´ przez przypadek. Troch´,
bo gdyby feralnego wieczora
pozwolili, aby rosyjska mafia
nadmucha∏a im w kasz´, mieli-
by spokój, choç na pewno ura-
˝ona duma doskwiera∏aby jakiÊ
czas. Oni jednak, wychowani
przez rodziców na mi∏ujàcych
wolnoÊç m´˝czyzn, nie potrafià
znieÊç potwarzy. Gangsterzy
równie˝ nie mogà pozwoliç so-
bie na utrat´ reputacji. Wynik
tego rachunku jest ∏atwy
do przewidzenia.
Zupe∏nie jak pozorne zawi∏oÊci
fabu∏y „Âwi´tych z Bostonu”.
Jednak nie na zaskoczeniu ten
film stoi. Duffy Êwiadomie rysu-
je grubà kreskà, aby widz broƒ
Bo˝e nie pogubi∏ si´ tracàc
z oczu to, na czym re˝yserowi za-
le˝y najbardziej. Nakr´cono
wiele obrazów, które oglàda si´
z przyjemnoÊcià g∏ównie dzi´ki
temu, ˝e twórcy podczas reali-
zacji umieli skupiç si´ na jed-
nym efekcie, potrafili okreÊliç
drog´ prowadzàcà do wyznaczo-
nego celu. „Âwi´ci z Bostonu”
sà takim w∏aÊnie filmem. Re˝y-
ser – jak to si´ mówi – co chwi-
la puszcza do widza oko i pro-
ponuje równie˝ nam je zmru-
˝yç. Ca∏e szcz´Êcie, bo
gdybyÊmy mieli traktowaç ob-
raz Duffa Êmiertelnie powa˝nie,
rzeczywiÊcie móg∏by naszemu
˝yciu powa˝nie zaszkodziç.Tym-
czasem ogarnijmy zmys∏ami
witki filmowych cytatów, który-
mi re˝yser „Âwi´tych z Bosto-
nu” zaplata ca∏kiem zgrabny ko-
szyk. Znalaz∏o si´ w nim coÊ dla
mi∏oÊników porachunków z kla-
syki kina sensacyjnego, absur-
du b´dàcego znakiem rozpo-
znawczym Tarantino i prostoli-
nijnej przejrzystoÊci fabu∏y
przywodzàcej z m∏odoÊci wspo-
mnienie przygód komiksowych
supermenów. Wszak Êwi´ci
garnków nie lepià.

nn Marian Kraszan Kraszewski

R E K L A M A

Przychodnia dla Zwierzàt • ¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii 
specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20, soboty 8–14

niedziele i Êwi´ta – wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

• Rentgen 
• Laseroterapia 
• Krioterapia 
• Chirurgia
• Ultradêwi´kowe usuwanie 

kamienia naz´bnego
• Leczenie i profilaktyka 
• Wizyty domowe

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Wielki powrót „Ksi´gi D˝ungli”
„Ju˝ sama mo˝liwoÊç zaistnienia ksià˝ki wystarcza,
by sta∏a si´ ona bytem.” Jorge Luis Borges

Ksià˝ka – có˝ za wspania∏y wynalazek! Od ty-
lu stuleci bawi, uczy, rozwesela, przynosi nadzie-
j´, dostarcza wiedzy i umiej´tnoÊci… Dzi´ki
niej nowe myÊli, pomys∏y, odkrycia mogà szyb-
ko rozprzestrzeniaç si´ po Êwiecie.W ksià˝kach
zawarte sà doÊwiadczenie i wiedza ludzkoÊci.
Panuje ogólny zachwyt Internetem i jego mo˝-
liwoÊciami – tym, ˝e jednym klikni´ciem mo˝-
na przenieÊç si´ na drugi kraniec Êwiata i szyb-
ko uzyskaç potrzebne informacje. Niestety, In-
ternet ma powa˝nà wad´ – co prawda jest
rozleg∏y niczym ocean, ale p∏ytki jak ka∏u˝a.
Powierzchownie dotyka ka˝dego tematu, ale
prawdziwà, rzetelnà i sprawdzonà wiedz´ mo-
˝emy uzyskaç tylko z ksià˝ek.

Âwiatowy Dzieƒ Ksià˝ki (23 kwietnia) to do-
skona∏a okazja, ˝eby zastanowiç si´ nad sen-
sem czytania w naszym ˝yciu. Mo˝e warto
w dniu Âwi´ta Ksià˝ki udaç si´ do pobliskiej
biblioteki i zaprzyjaêniç z dobrà lekturà. Ja
ch´tnie si´gn´ po najnowsze wydanie „Ksi´gi
D˝ungli” Rudyarda Kiplinga.Ten angielski pro-
zaik i poeta z prze∏omu XIX i XX wieku to lau-
reat Nagrody Nobla, który rozg∏os zyska∏ ju˝
za ˝ycia dzi´ki swojej twórczoÊci przedstawia-
jàcej egzotyk´ cywilizacji i przyrody Indii. Jest
autorem porywajàcych powieÊci przygodo-
wych, z których najwi´kszà s∏aw´ zdoby∏a w∏a-
Ênie „Ksi´ga D˝ungli”, ulubiona lektura wie-
lu pokoleƒ czytelników.

„Ksi´ga D˝ungli” to zbiór siedmiu niesamo-
witych opowieÊci z ˝ycia zwierzàt. Ka˝de opo-

wiadanie jest niezwyk∏e i poruszajàce. Budzi
˝al za dawno utraconà wi´zià z naturà. Autor
tak sugestywnie przedstawia Êwiat przyrody, ˝e
w trakcie lektury zostajemy niepostrze˝enie
poch∏oni´ci przez opowieÊç i niemal czujemy
upajajàce zapachy indyjskiej d˝ungli, oblepia-
jàcà mg∏´ wiszàcà nad drzewami, dr˝ymy ze
strachu s∏yszàc ryk tygrysa Szir Chana, czy pró-
bujemy uniknàç wraz z ichneumonem Êmier-
telnych ugryzieƒ kobry. Autor znakomicie po-
trafi∏ oddaç w swoich opowiadaniach tajemni-
czà si∏´ drzemiàcà w naturze. Zwierz´ta
ho∏dujà prastarym zwyczajom, które bywajà su-
rowe i okrutne, ale nie ma w nich ani odrobi-
ny fa∏szu i ob∏udy.To Êwiat prostych, ale jasnych
i uczciwych zasad za którymi my, ludzie pod-
Êwiadomie t´sknimy. „Ksi´ga D˝ungli” to coÊ
wi´cej ni˝ ksià˝ka – to elementarz przyrody,
jak˝e pi´kny i fascynujàcy w swojej pierwot-
nej dzikoÊci.

Dodatkowym walorem tej przepi´knie wy-
danej ksià˝ki sà ilustracje wykonane przez Jó-
zefa Wilkonia. Âwiatowej s∏awy malarz, ilustra-
tor ksià˝ek, grafik i rzeêbiarz, otrzyma∏ wiele
presti˝owych nagród i odznaczeƒ, wystawia∏
swoje prace w renomowanych galeriach i mu-
zeach Êwiata. Ilustracje wykonane do „Ksi´gi
D˝ungli” stanowià jedno z fundamentalnych
dzie∏ jego ˝ycia. „Ksi´ga D˝ungli” ukazuje si´
w nowym przek∏adzie wybitnego t∏umacza li-
teratury angielskiej Andrzeja Polkowskiego.

nn  Piotr K
Rudyard Kipling, „Ksi´ga D˝ungli”, wyd.
Media Rodzina, Poznaƒ 2009, ilustracje Józef
Wilkoƒ, t∏umaczenie Andrzej Polkowski

W co tu zagraç, prosz´ pana...?

Recenzja numer jeden
Od czego zaczn´? Mo˝e od jednej
z wielu gier, do których mog´
mieç, ˝e tak powiem, sentyment.
Chodzi mianowicie o Sonic and
Knuckles.

Jest to gra platformowa, wyda-
na w 1994 roku przez firm´ Sega
na konsol´ Sega Mega Drive. Kil-
ka lat póêniej mogliÊmy zobaczyç
jà tak˝e na PC – tach, obecnie zaÊ
ka˝dy mo˝e jà Êciàgnàç z pierw-
szej napotkanej strony.

G∏ównym bohaterem gry jest
(uwaga) niebieski je˝ Sonic, posia-
dajàcy zdolnoÊç do poruszania
si´ z ponaddêwi´kowà pr´dko-
Êcià. Gracz mo˝e sterowaç tak˝e
drugà postacià, czerwonà kolczat-
kà o imieniu Knuckles. Gra nim
(nie nià) jest krótsza, ale i trud-
niejsza.

O co w tym wszystkim chodzi?
Mianowicie, Knuckles przekonany
o tym, ˝e Sonic usi∏uje ukraÊç
wielki kamieƒ, zwany tak˝e Ma-
ster Emerald, dokucza mu na ka˝-
dym kroku. Jak si´ póêniej okazu-
je, w∏aÊciwy wróg jest zupe∏nie in-
ny… Ale o tym sza.

Gr´ charakteryzuje szybki ga-
meplay, charakterystyczny dla
wi´kszoÊci gier z niebieskim je-
˝em. Istotà ka˝dego poziomu jest
przebiç si´ na jego koniec w jak
najkrótszym czasie, zdobywajàc

jak najwi´cej punktów.Te zdoby-
wamy, kolekcjonujàc ringi, b´dà-
ce istotà gry. Sà one swoistym pa-
skiem ̋ ycia: Je˝eli stracisz wszyst-
kie, nast´pny cios b´dzie
Êmiertelny. Jednak˝e, po uderze-
niu, masz chwil´ czasu, by je po-
zbieraç.To sprawia, ˝e gra jest nie-
co prostsza ni˝ w rzeczywistoÊci.

Na koƒcu ka˝dego poziomu cze-
ka boss. W 99% przypadków jest
nim wielka, uzbrojona po z´by ma-
szyna, którà mo˝na zniszczyç, ude-
rzajàc w konkretny punkt. Czasem
bywa pilotowana, ale przez kogo
– zdradzaç nie b´d´.

Jako Sonic do przebycia jest
dwanaÊcie poziomów plus jeden
premiowy, jako Knuckles ograni-
czymy si´ do dziewi´ciu i pó∏ po-
ziomu (Rozgryzienie tej frazy po-
zostawiam Wam).

Gra ta tak naprawd´ nie posia-
da jakichÊ marginalnych b∏´dów,
które mog∏yby jà dyskwalifikowaç,
pomijajàc mo˝e zbytnià szybkoÊç
i czas rozgrywki. Jest to gra stosun-
kowo ∏atwa, wi´c m∏odsi (i starsi)
gracze nie powinni mieç wi´k-
szych k∏opotów z przejÊciem jej
(Odkrycie wszystkich sekretów to
ju˝ inna sprawa). Moja oce-
na to 8+/10.

nn    Kacper Wala

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze weterynarii

Beata Zgutka-Koremba 

i Rafa∏ Koremba 
Przyjmujà codziennie w godzinach:

pon – pt: 9–20 • sobota: 10–15 
• niedziela:  10–12

Pocztówka z Ugandy

Mamy przyjació∏ równie˝ poza Unià Europejskà. Przeka-
zujemy pozdrowienia od Uganda Tourism Board skierowa-
ne do Czytelników Gazety Wieliszewskiej.
Uganda to przepi´kny kraj po∏o˝ony w sercu „czarnego
Kontynentu” nad Jeziorem Wiktorii. Graniczy m.in. z Ke-
nià i Tanzanià. Ma ok. 30 milionów mieszkaƒców. Stolicà
jest Kampala. Kraj jest po∏o˝ony na styku sawanny z la-
sem deszczowym. Jest to najwy˝ej po∏o˝ony kraj Afryki,
wi´kszoÊç terytorium le˝y wy˝ej ni˝ 1500 m.n.p. Na pó∏no-
cy kraju pora bezdeszczowa jest najd∏u˝sza i tam sà ideal-
ne warunki do uprawiania safari. W parkach narodowych

takich jak Queen Elizabeth National Park czy Bwindi mo˝-
na podziwiaç s∏onie, ˝yrafy, lwy, hipopotamy i setki gatun-
ków ptaków. Uganda jest jednym z 3 paƒstw afrykaƒskich
w którym mo˝na podziwiaç goryle górskie ˝yjàce na wol-
noÊci.
„Pozdrawiam wszystkich czytelników Gazety Wieliszewskiej.
Serdecznie zapraszam do Ugandy. Wasz kraj jest nam bar-
dzo bliski, dzia∏ajà tu polscy zakonnicy i by∏ u nas równie˝
Papie˝ Jan Pawe∏ II.

Sylwia Kalembe,
kierownik Uganda Tourism Board

Chcesz otrzymywaç
sms Z WA˚NYMI
OG¸OSZENIAMI
MIESZKA¡CÓW

GMINY?*

WyÊlij sms** o
treÊci tak.wl05om 

na numer 661 000 112

*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to
Gminy i odbierz okolicznoÊciowy
kubek.

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS
jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl
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Wydarzenia

zaproszenie

O przyjeêdzie zespo∏u do dziÊ krà-
˝à legendy. Faktem jest, ˝e pier-
wotnie mieli wystàpiç w Mo-
skwie, jednak tam partyjni dy-
gnitarze w ostatniej chwili
odwo∏ali wyst´p grupy uto˝sa-
miajàcej „zgni∏y Zachód” Po-
dobno w sprowadzeniu grupy
do Warszawy pomog∏a córka jed-
nego z ówczesnych sekretarzy KC
PZPR. I przyjechali. Ca∏a trasa
koncertowa roku 1967 obfitowa-
∏a w skandale obyczajowe oraz
narkotykowe, tote˝ celnicy
na Ok´ciu szczególnie skrupulat-
nie szukali u muzyków wszystkie-
go co niedozwolone. Nie odstra-
szy∏o to wielbicieli zespo∏u
– pod Hotelem Europejskim t∏u-
my skandowa∏y okrzyki „Niech
˝yjà Rolling Stonesi” Po raz
pierwszy grupa z nurtu „Inwazji
Brytyjskiej” dotychczas zna-

na tylko z Radia Luxemburg, za-
wita∏a nad Wis∏à.

Wi´kszoÊç wielbicieli o kupnie
biletów na wyst´p Stonesów mo-
g∏a tylko pomarzyç. WejÊciówki
by∏y dystrybuowane przez Mini-
sterstwo Kultury, Zak∏ady Pracy
i Polskà Agencj´ Artystycznà,
czyli o wejÊciu na koncert decy-
dowa∏ klucz partyjny lub szcz´-
Êcie. Do dziÊ nie wiadomo, ilu
sympatyków The Rolling Stones
obejrza∏o pami´tne 2 koncerty
o godz. 17 i 19. – niektórzy twier-
dzà ̋ e na ka˝dym by∏o po 5 tysi´-
cy osób. Jak wiadomo Sala Kon-
gresowa mieÊci ok. 2,5 tysiàca lu-
dzi….

Grupa upar∏a si´ ̋ e nie skorzy-
sta z nag∏oÊnienia Sali Kongreso-
wej, tylko z w∏asnych gitarowych
wzmacniaczy. To dlatego wi´k-
szoÊç uczestników zapami´ta∏a

bardziej huk wydobywajàcy si´
z g∏oÊników i ryk widowni, który
towarzyszy∏ obu koncertom. Jedy-
nie przy balladzie „Lady Jane”
mo˝na by∏o us∏yszeç s∏owa zwro-
tek. Na dodatek przed samym
koncertem klawiszowiec Brian
Jones „spali∏” organy podpinajàc
je do sieci i nastawiajàc na 110V.
Tylko dzi´ki szybkiej reakcji pol-
skiego zespo∏u Czerwono – Czar-
ni, który po˝yczy∏ nieodp∏atnie
swój sprz´t, koncert móg∏ odbyç
si´ z pe∏nym inwentarzem. Ale
i tak najwa˝niejsi byli sami mu-
zycy – w Warszawie zespó∏ wystà-
pi∏ w najs∏ynniejszym sk∏adzie
czyli Richards/Watts/Jones/Wy-
man/Jagger. Szczególnie ten ostat-
ni doprowadza∏ zebrane audyto-
rium do szaleƒstwa – Jagger taƒ-
czy∏ wywijajàc mikrofonem,
wypina∏ si´ na pierwsze rz´dy (za-

rezerwowane dla cz∏onków partii)
i wrzeszcza∏ „I can’t get no Satis-
faction – na sali gdzie w przema-
wia∏ Nikita Chruszczow!

Mimo marnego dêwi´ku pierw-
szy koncert zespo∏u The Rolling

Stones za „˝elaznà kurtynà”
wspominany jest jako wydarze-
nie ponadczasowe. Na nast´pny
fani czekali a˝ do 14 sierp-
nia 1998.

nn  PS

KKoorrddoonnyy  MMOO,,  OORRMMOO  oorraazz  ppoolleewwaacczzkkii  wwyyssttaawwii∏∏aa  ww∏∏aaddzzaa  kkoommuunniissttyycczznnaa,,  bbyy
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Klub Filmowy ZAKŁAD
zaprasza na

filmKONOPIELKA

Êroda 28.04., godz. 19:00

re˝yseria i scenariusz: Witold Leszczyƒski • zdj´cia: Zbigniew
Napiórkowski • muzyka: Wojciech Karolak •  obsada: Krzysztof
Majchrzak, Anna Seniuk, Joanna Sienkiewicz, Franciszek Pieczka
produkcja: Polska 1981 • czas trwania: 88 min
proponuje: MARIAN KRASZAN KRASZEWSKI

Muzyczne Kalendarium Radia eMka 
– 13 kwietnia 1967

Dzieci i m∏odzie˝ z ca∏ego wo-
jewództwa walczà o Puchar
Kuratora. Oceniani sà za do-

bór repertuaru, brzmienie, bar-

W czwartek,
18 marca odbył si´
„XIV Konkurs
Szkolnych Zespołów
Instrumentalnych”.
Jest to przeglàd
zespołów
muzycznych
z województwa
mazowieckiego,
którego
organizatorem jest
Kuratorium OÊwiaty
w Warszawie. 

Marzenna Kmieciak

Podwójny Puchar Kuratora OÊwiaty dla Skrzeszewa

w´, artykulacj´, rytmik´, frazowa-
nie, agogik´ i ogólny wyraz arty-
styczny.

Naszà gmin´ w tym roku na kon-
kursie reprezentowa∏y zespo∏y fle-
towe z trzech szkó∏: Szko∏y Podsta-
wowej z Wieliszewa, Szko∏y Podsta-

wowej ze Skrzeszewa i z Gimna-
zjum ze Skrzeszewa. Zespo∏y te sà
prowadzone przez Stanis∏awa
Kmieciaka. Jaka by∏a radoÊç, kie-
dy nast´pnego dnia otrzymaliÊmy
wiadomoÊç od pani wizytator Bar-
bary Pruszyƒskiej, która powiado-

mi∏a dyrektorów o wielkim sukce-
sie naszej m∏odzie˝y! 

Zespó∏ fletowy ze SP im. K. Ma-
kuszyƒskiego, zespó∏ fletowy mu-
zyki dawnej z Gimnazjum
w Skrzeszewie zdoby∏y I miejsca
i Puchary Mazowieckiego Kurato-

ra OÊwiaty. Dzieci z Wieliszewa
zaj´∏y II miejsce w swojej kate-
gorii.

Wr´czenie nagród i pucharów
nastàpi w Kuratorium OÊwiaty
w Warszawie na prze∏omie kwiet-
nia i maja br. nn  

Festyn odb´dzie si´ w sobot´, 15 maja,
w godz. 16.00-23.00
na terenie placu OSP Skrzeszew

ÂWI¢TO STRA˚AKA 2010 W GMINIE WIELISZEW

Zapraszamy na www.wieliszew.pl  

godz. 16:00 – Msza Êwi´ta
godz. 17:00 – cz´Êç oficjalna
godz. 17.30 – program dla dzieci
godz. 18.30 – Koncert AN DREO & KARINA 

(przeboje muzyki włoskiej)
godz. 20.00 – SPOTKANIE Z BALLADÑ – widowisko 

„Tak jest, Panie Komendancie”
godz. 21.40 – koncert zespołu BABYLON 

(przeboje BONEY M)
godz. 22.50 – pokaz sztucznych ogni
godz. 23.00 – zakoƒczenie

Ponadto: punkty gastronomiczne, stoiska z upominkami,
plac zabaw.

Program OBCHODÓW

Wójt Gminy Wieliszew Waldemar Kownacki i OÊrodek Kultury w Wieliszewie zapraszajà na

fo
t.

ar
ch

.

Mick Jagger z zespo∏em  The Rolling Stones
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ww W marcu funkcjonariusze Komi-
sariatu w Wieliszewie musieli in-
terweniowaç w trzech w∏ama-
niach, w trzech kradzie˝ach oraz
przy jednym pobiciu.

ww Jak informuje KPP w Legiono-
wie trzy miesiàce aresztu orzek∏
sàd okr´gowy w Warszawie wo-
bec dwóch braci, którzy pobili
osoby na niestrze˝onym par-
kingu w Wieliszewie. Do zajÊcia
dosz∏o w wieczór walentynko-
wy 14 lutego, po tym jak
na Êwie˝o odÊnie˝onym parkin-
gu zaparkowa∏ samochód. W∏a-
Êciciele pojazdu, którzy przyje-
chali do znajomych, niefortun-
nie zaj´li miejsce które
przedtem przygotowa∏a miesz-
kanka Wieliszewa dla swoich sy-
nów, o czym goÊcie nie wiedzie-
li. Aby uniemo˝liwiç wyjazd po-
jazdowi z parkingu bracia
zastawili miejsce w∏asnych sa-
mochodem, co zmusi∏o goÊci
do szukania w∏aÊcicieli. Uda∏o
si´ to dopiero po uruchomieniu
alarmu pojazdu, po czym rozpo-
cz´∏a si´ bijatyka. Podczas bój-
ki trzech m´˝czyzn (w tym jeden
nieletni) dotkliwie pobili par´,
która próbowa∏a wyt∏umaczyç
ca∏e zajÊcie. Krzysztof i Przemy-
s∏aw D. us∏yszeli zarzuty pobicia
z u˝yciem niebezpiecznego na-
rz´dzia a Wies∏awa D. pod˝ega-
nia do przest´pstwa. Braciom
grozi do 8 lat wiezienia, sprawà
nieletniego zajmie si´ sàd ro-
dzinny.

ww Trzech m´˝czyzn w wieku od 21
do 22 lat podejrzanych o w∏ama-
nie si´ do przedszkola i kradzie˝
pieni´dzy zatrzymali policjanci
z Wieliszewa. Kradzie˝ mia∏a
miejsce 11marca w Przedszkolu
na osiedlu 600–lecia. Sprawcy
sforsowali budynek przez okno
balkonowe i skradli kasetk´
z pieni´dzmi, która porzucili
w trakcie ucieczki. Tomasz J
i Maciej K zostali zatrzymani ju˝
na drugi dzieƒ po zaistnia∏ym
zdarzeniu, trzeci sprawca kilka
dni póêniej. Ca∏a trójka stan´∏a
ju˝ przed sàdem. Grozi im do 10
lat wi´zienia.

ww W pozosta∏ych kategoriach funk-
cjonariusze ujawnili dwa przy-
padki podejrzenia posiadania
Êrodków odurzajàcych przez
mieszkaƒców Gminy Wieliszew.
Trwa post´powanie majàce
na celu klasyfikacji skonfisko-
wanych Êrodków. Poza tym odno-
towano trzy uszkodzenia mienia
na terenie Gminy.

ww 24 marca funkcjonariusze Komi-
sariatu Wieliszew w zwiàzku
z zg∏oszeniem o pobiciu przez
mieszkaƒca Micha∏owa – Regi-
nowa Sylwestra B, 38, dokonali
zatrzymania Arkadiusza K, 38 l
oraz ̧ ukasza R. lat 30. Âledztwo
w tej sprawie prowadzi Komisa-
riat w Wieliszewie pod nadzo-
rem Prokuratury Rejonowej
w Wieliszewie.

ww Zatrzymano siedmiu nietrzeê-
wych kierowców, dotyczy to za-
równo osoby kierujàce rowera-
mi jak i pojazdami mechanicz-
nymi.

reklama

Bartek Trzaskoma

W ostatnim okresie
stra˝acy z terenu
Gminy Wieliszew
interweniowali
wielokrotnie przy
ró˝nego rodzaju
akcjach.

Wczwartek, 18 marca Stra-
˝acy z Ochotniczych Stra-
˝y Po˝arnych z Wielisze-

wa i Ka∏uszyna przez ca∏y dzieƒ
dostarczali mieszkaƒcom Legio-
nowa wod´ do celów sanitarnych.
Z powodu awarii wodociàgu bez
wody by∏o ponad 25 tys. osób.Te-
go samego dnia wieczorem stra-
˝acy z OSP Skrzeszew wypompo-
wywali wod´ z posesji w Siko-
rach.

W poniedzia∏ek, 22 marca,
w godzinach wieczornych na dro-
dze wojewódzkiej 631 dosz∏o
do potràcenia 19-letniej dziew-
czyny. Niestety, po próbach reani-
macji kobieta zmar∏a. W dzia∏a-
niach udzia∏ brali stra˝acy z JRG

Legionowo, JRG Nowy Dwór Ma-
zowiecki oraz OSP Janówek.

W piàtek, 26 marca, w Wielisze-
wie na skrzy˝owaniu ulic Modliƒ-
skiej i KoÊcielnej w wyniku awa-
rii skrzyni biegów w autobusie
dosz∏o do rozlania na jezdni´ kil-
kunastu litrów oleju mechanicz-
nego. Z zagro˝eniem poradzi∏ so-
bie jeden zast´p JRG Legionowo.

W nocy z niedzieli na ponie-
dzia∏ek, po godz. 4 dêwi´k stra˝ac-
kiej syreny obudzi∏ stra˝aków
z Janówka, Krubina i Ka∏uszyna.
Dy˝urny Powiatowego Stanowi-
ska Kierowania nakaza∏ udaç si´
do miejscowoÊci Góra na ul.
Dworcowà, gdzie p∏onà∏ budynek
gospodarczy. Oprócz naszych
ochotników w dzia∏aniach udzia∏

bra∏y dwie jednostki z JRG Le-
gionowo i jedna z JRG Nowy
Dwór Mazowiecki.

W Êrod´, 31 marca wieczorem
OSP Ka∏uszyn gasi∏o po˝ar trawy
na ul. Dolnej a dzieƒ póêniej ra-
zem z OSP Janówek w Górze
przy wale przeciwpowodziowym.

nn

Baterii i akumulatorów nie mo˝-
na wrzucaç do zwyk∏ego kosza
na Êmieci! W ich sk∏ad wchodzi
mi´dzy innymi o∏ów – toksyczny,
niezniszczalny pierwiastek, któ-
ry powoduje bezp∏odnoÊç, prze-
wlek∏e choroby nerek i os∏abia
koÊci. W bateriach znajduje si´
równie˝ kadm – pierwiastek ra-
kotwórczy.

Mieszkaƒcy Wieliszewa zosta-
nà zaopatrzeni przez firm´ AG-
-Complex w specjalne woreczki
startowe, do których b´dà mogli
wrzucaç zu˝yte baterie i w wyzna-
czonym dniu miesiàca wywieszaç
woreczki w widocznym miejscu,
w pobli˝u w∏asnej altanki Êmiet-
nikowej. Pracownicy firmy opró˝-

nià woreczki i pozostawià je pu-
ste do kolejnego nape∏nienia.

Przedsi´biorstwa i urz´dy,
sklepy, kioski, punkty us∏ugowe,
których w∏aÊciciele pragn´liby
w∏àczyç si´ w t´ bezp∏atnà pro-
Êrodowiskowà akcj´, po skontak-
towaniu si´ z AG-Complex
– otrzymajà specjalny pojemnik)
do ustawienia w widocznym
miejscu, dost´pnym dla Miesz-
kaƒców – tym samym placówki
te zyskajà miano – Przyjaznych
Ârodowisku! Dok∏adne informa-
cje na powy˝szy temat mo˝-
na uzyskaç: AG-Complex
Sp. z o.o. tel. (22) 814-08-16, e-ma-
il: baterie@ag-complex.com.pl

nn  AC

Karetki zosta∏y oficjalnie przeka-
zane i poÊwi´cone na dziedziƒcu
legionowskiego ratusza. Sà w pe∏-
ni funkcjonalne i wyposa˝one
w najnowoczeÊniejszy sprz´t s∏u-
˝àcy ratowaniu ˝ycia. Jednocze-
Ênie zastàpià zu˝yte karetki, któ-

re dotychczas s∏u˝y∏y legionow-
skim ratownikom. Zakup no-
wych pojazdów zosta∏ dofinanso-
wany przez Starostwo Powiatowe
w Legionowie.

nn  PS

Baterie trujà!

Trzy nowe karetki dla Powiatu

OOdd  mmaarrccaa  22001100  FFiirrmmaa  AAGG--CCoommpplleexx  wwssppóóllnniiee  zz  UUrrzz´́ddeemm  GGmmiinnyy
WWiieelliisszzeeww  wwddrraa˝̋aa  nnoowwyy  bbeezzpp∏∏aattnnyy  PPrrooggrraamm  ZZbbiióórrkkii  ZZuu˝̋yyttyycchh  BBaatteerriiii

JJeesszzcczzee  pprrzzeedd  WWiieellkkaannooccàà  PPooggoottoowwiiee  RRaattuunnkkoowwee  oottrrzzyymmaa∏∏oo  ddoo
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Czuwaj stra˝o!
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Zima XXI wieku nareszcie odpuÊci∏a. Prace przy inwestycjach rozpocz´tych w roku ubieg∏ym ruszy∏y pe∏nà parà.

Trwajà prace przy budowie wodocià-
gów w miejscowoÊciach Janówek
Pierwszy, Janówek Drugi, Góra, Kru-
bin, Olszewnica Stara i Olszewnica No-
wa. ¸àczna d∏ugoÊç sieci wodociàgowej,
która zostanie wykonana do koƒ-
ca 2010 roku to 33 km. Zakoƒczony zo-
sta∏ rozruch Stacji Uzdatniania Wody
co pozwoli na pod∏àczenie pierwszych
budynków do nowego uj´cia wody.

RównoczeÊnie trwajà prace przy po-
prawie bezpieczeƒstwa komunikacyj-
nego w Janówku poprzez budow´ dróg
na osiedlu w rejonie koÊcio∏a.

Ruszy∏y te˝ prace przy budowie kana-
lizacji sanitarnej w ¸ajskach i Micha∏o-
wie Reginowie oraz prace wykoƒczenio-
we przy budowie gimnazjum gminnego.

Zosta∏ og∏oszony przetarg na budo-
w´ obiektów sportowych ze Êwietlicà
Êrodowiskowà w Krubinie. Po rozstrzy-
gni´ciu przetargu bezzw∏ocznie przy-
st´pujemy do realizacji inwestycji.

GminaWieliszew w miar´ og∏aszania
konkursów aplikuje o Êrodki z Europej-
skiego Funduszu Rozwoju Regionalne-
go. Wniosek z∏o˝ony w ramach dzia∏a-
nia 4.1 Gospodarka wodno-Êciekowa
w Ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Mazowiec-
kiego pn.: „Uporzàdkowanie gospodar-
ki wodno – Êciekowej w Gminie Wieli-
szew” uplasowa∏ si´ na 7 pozycji na li-
Êcie wniosków zakwalifikowanych
do dofinansowania. Niestety jest to
pierwsza pod wnioskami wyczerpujà-

cymi alokacj´. Mamy nadziej´, ˝e
po weryfikacji kosztów uda si´ nam
otrzymaç chocia˝ cz´Êciowe dofinanso-
wanie naszego projektu.

Gmina w miar´ mo˝liwoÊci bud˝eto-
wych stara si´ sukcesywnie realizowaç
Inwestycje majàce na celu popraw´ po-
ziomu ˝ycia jej mieszkaƒców. Wi´k-
szoÊç mieszkaƒców Gminy potrafi zro-
zumieç wszelkie niedogodnoÊci, jakie
niestety wyst´pujà podczas prowadze-
nia inwestycji, wspierajàc nas przede
wszystkim swojà cierpliwoÊcià. Fizycz-
nie nie jest mo˝liwe wykonanie jakiej-
kolwiek inwestycji nie naruszajàc sta-
nu istniejàcego. Niestety spotykamy si´
równie˝ z przejawami niezadowolenia
a nawet agresji wymierzonej w firmy

wykonujàce zadania inwestycyjne
na zlecenie Gminy. Jest to zachowanie
tym bardziej niezrozumia∏e, ˝e inwesty-
cje wykonywane w chwili obecnej do-
tyczà budowy sieci wodociàgowej, ka-
nalizacyjnej oraz drogowej, a wi´c
inwestycje, które b´dà s∏u˝yç bezpo-
Êrednio mieszkaƒcom.

W dniu 29 maja 2010 r. o godz. 12 od-
b´dzie si´ uroczyste otwarcie komplek-
su dwóch boisk sportowych (boisko pi∏-
karskie oraz boisko wielofunkcyjne
wraz z budynkiem sanitarno – szatnio-
wym) wybudowanego w ramach Pro-
gramu „Moje Boisko – Orlik 2012”. Ser-
decznie zapraszamy wszystkich miesz-
kaƒców.

nn    Monika Kowalska

Inwestycje

Zmiany w Radzie Gminy

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Przed rozpocz´ciem sesji mia∏o miej-
sce uroczyste wr´czenie nagród
przez Wójta Gminy Wieliszew Wal-

demara Kownackiego zwyci´zcom kon-
kursu „Legenda o Gminie Wieliszew”.
Na laureatów czeka∏y cenne nagrody,
a dla autorów najlepszych prac wskaza-
nych przez komisj´ konkursowà mo˝li-
woÊç wyjazdu do naszej zaprzyjaênionej
gminy Siret w Rumunii. Uczestnicy
mieli za zadanie stworzyç opowieÊç lub
legend´ zwiàzanà z Gminà Wieliszew.
Konkurs zorganizowa∏ Referat Informa-
cji i Promocji Urz´du Gminy Wieliszew
oraz Radio eMka.

Nast´pnie z uwagi na specyficzny cha-
rakter sesji Przewodniczàcy Rady Gmi-
ny Jan So∏tys przekaza∏ dalsze prowadze-
nie obrad Wiceprzewodniczàcemu Rady
Gminy Józefowi Borzewskiemu.

Porzàdek obrad przyj´to 12 g∏osami
za, 4 przeciw oraz jednym wstrzymujà-
cym si´.

Uchwa∏´ w sprawie upowa˝nienia wój-
ta do aplikowania do Programu Operacyj-
nego Infrastruktura i Ârodowisko oraz
Protokó∏ z poprzedniego posiedzenia Se-
sji Rady Gminy przyj´to jednog∏oÊnie.

Z powodu pilnych obowiàzków wójt
Waldemar Kownacki musia∏ opuÊciç

obrady sesji Rady Gminy. W jego imie-
niu informacj´ o pracy Urz´du przedsta-
wi∏ Zast´pca Wójta Andrzej Szczodrow-
ski, który opowiedzia∏ m.in.: o odbywa-
jàcych si´ zebraniach wiejskich
i w Ochotniczych Stra˝ach Po˝arnych,
o spotkaniu zWiceministrem Ârodowiska
w sprawie wniosków dotyczàcych infra-
struktury i Êrodowiska, o spotkaniu
z marsza∏kami woj. mazowieckiego,
o przeprowadzonej kontroli w Urz´dzie
Stanu Cywilnego jak równie˝ w Refera-
cie Obrony Cywilnej pod kàtem Zarzà-
dzania Kryzysowego, o spotkaniach i roz-
mowach w sprawie SKM, o konwencie
wójtów i burmistrzów, którego tematem
by∏a komunikacja i stan dróg.

Przewodniczàcy Rady Jan So∏tys po-
informowa∏, ˝e mi´dzy sesjami odby∏y si´
cztery posiedzenia komisji Rady Gminy
i przedstawi∏ tematy ich pracy.

W nast´pnym punkcie Przewodniczà-
cy Rady Gminy z∏o˝y∏ oÊwiadczenie,
w którym mówi∏ m.in. ˝e pracujàc w Ra-
dzie Gminy przez siedem lat zawsze kie-
rowa∏ si´ wspólnym dobrem tej Gminy,
bo by∏a to dla niego zawsze wartoÊç nad-
rz´dna i by∏ to cel najwy˝szy, ˝e nigdy
nie kierowa∏ si´ osobistymi pobudkami.
Stwierdzi∏, ˝e funkcja Przewodniczàce-
go Rady Gminy przysz∏a do niego, bo
wówczas by∏ kryzys polityczny w Gminie.
Uwa˝a, ˝e przez te siedem lat nastàpi∏
dynamiczny rozwój Gminy, a swojà pra-
c´ wype∏ni∏ dobrze. Je˝eli przez te 7 lat
kogoÊ obrazi∏ lub skrzywdzi∏ bardzo
za to przeprasza. Odniós∏ si´ do proce-
dury odwo∏ania jego osoby z funkcji
przewodniczàcego informujàc, ˝e wnio-
sek z∏o˝ony przez oÊmiu radnych nie
spe∏nia∏ wymagaƒ formalnych. Dlatego
dla polepszenia klimatu sam z∏o˝y∏ re-
zygnacj´ z tej funkcji.W niewiadomych
okolicznoÊciach zaraz tego samego dnia
wp∏ynà∏ drugi ju˝ uzupe∏niony wniosek
o jego odwo∏anie. Doda∏, ˝e szanuje de-
cyzj´ niektórych radnych o odwo∏aniu
go, bo takie sà prawa demokracji.

Wiceprzewodniczàcy Borzewski
stwierdzi∏, ˝e nie by∏o tak „ró˝owo”, jak
mówi Przewodniczàcy. Jego zdaniem:
„Pan Jan So∏tys mia∏ szans´, ˝eby z∏o˝yç
swojà dymisj´, nie uczyni∏ tego w odpo-
wiednim czasie.”

W sk∏ad Komisji Skrutacyjnej jed-
nog∏oÊnie powo∏ano: Jacka Banaszka
(przewodniczàcy Komisji), Józefa Beka,
Sylwestra Przybysza i Gra˝yn´ Kwiat-
kowskà. W wyniku tajnego g∏osowania
odwo∏ano Jana So∏tysa z funkcji Prze-
wodniczàcego Rady Gminy. Za odwo∏a-
niem g∏osowa∏o 11 radnych, 5 by∏o prze-
ciw a 1 g∏os by∏ niewa˝ny.

Na funkcj´ przewodniczàcego Edwin
Zezoƒ zg∏osi∏ jedynego kandydata An-
drzeja Snopka. Za wyborem kandydata
by∏o 13 radnych, 4 wstrzyma∏o si´ od g∏o-

su. Jan So∏tys przekaza∏ prowadzenie
sesji nowo wybranemu Przewodniczàce-
mu Rady Gminy dodajàc, ˝e szanuje de-
mokracj´ i wybór. Pogratulowa∏ An-
drzejowi Snopkowi i stwierdzi∏, ˝e jest on
radnym z wieloletnim doÊwiadczeniem,
funkcj´ Przewodniczàcego Rady Gminy
ju˝ pe∏ni∏, dlatego w tej roli Êwietnie so-
bie poradzi.

Kolejny punkt dotyczàcy zmian
w sk∏adzie komisji rady rozpoczà∏ Józef
Borzewski uzasadniajàc powody, dla
których Bogdan Ma∏ecki ma byç odwo-
∏any z Komisji Rozwoju i Komisji Rewi-
zyjnej. OÊwiadczy∏: „Musz´ wróciç
do 20 listopada 2009 r., gdzie w zapyta-
niach do Wójta Gminy Wieliszew wp∏y-
nà∏ anonim podpisany imieniem An-
drzej, nadany prawie o godz. 24-tej.W tej
chwili mam uzasadnione podejrzenie
stwierdziç, ˝e anonim, który obcià˝a mo-
jà osob´, posàdza mnie o malwersacj´,
pytajàc skàd wzià∏em pieniàdze na bu-
dow´ swojej rezydencji i jeszcze tam ró˝-
ne sprawy, no tà osobà, mo˝e nie tà oso-
bà, mam uzasadnione podejrzenie, ˝e ten
anonim, ten komputer zosta∏ nadane
z ¸ajsk z ul. Piaskowej 12, z telefonu
(...). Akurat tak si´ sk∏ada, ˝e tam jest
zameldowany Pan Ma∏ecki. Nie wiem,
czy ma zwiàzek, ale w zwiàzku z nieetycz-
nym post´powaniem wnioskowa∏em
o odwo∏anie go z Komisji jednej i dru-
giej. Radny powinien mieç jakàÊ etyk´,
je˝eli mia∏ jakieÊ sprawy, móg∏ na forum
Rady lub u Wójta oficjalnie mi zarzu-
caç, tym bardziej, ˝e podejrzewam, ˝e
chcia∏ sk∏óciç radnych z Wieliszewa, bo
tak si´ sk∏ada, ˝e jest dwóch Andrzejów
w Radzie w Wieliszewie i o to go podej-
rzewam. A skàd mam te uzasadnione
podejrzenia, z∏o˝y∏em spraw´ do Proku-
ratury, mam wglàd w akta sprawy w trak-
cie wyjaÊniania, dlatego co nieco wiem
i tyle mog´ stwierdziç, dalej Êledztwo wy-
jaÊni, a za swoje jakieÊ tam nieetyczne
zachowanie trzeba p∏aciç”.

Radny Bogdan Ma∏ecki odpowiedzia∏:
„Szanowna Rado, Przewodniczàcy Rady
to jest pomówienie, które w chwili obec-
nej jest brak podstaw posàdzenia mnie
o takie historie. Kolego Borzewski znaj-
dziemy si´ w Sàdzie za to pomówienie,
bo ja tego nie daruj´ i chcia∏bym jesz-
cze wróciç do jednej historii, te dzia∏a-
nia, o które tu mówi kolega Borzewski
jeszcze wczeÊniej by∏y ju˝ podejmowa-
ne. Posiadam nawet takà informacj´, ˝e
jesienià ktoÊ nawet szuka∏ na mnie
i na pewnych kolegów informacji po-
przez lokalne gazety do IPN-u to na ni-
czym po prostu nie znalaz∏em dowo-
dów. W chwili obecnej jest drugi ruch
zrobiony po to, ˝eby sk∏óciç Rad´, po to
˝eby oczerniç moje nazwisko. Ja tego nie
daruj´, po prostu znajdziemy si´ w Sà-
dzie za to pomówienie”.

Jan So∏tys stwierdzi∏, ˝e takie uzasad-
nienie nie powinno mieç miejsca na se-
sji, bo sà to pomówienia nieetyczne i nie-
moralne snute przez Pana Borzewskie-
go, a nie przez organy prawne, jakim jest
Prokuratura. Bogdan Ma∏ecki doda∏, ˝e
jak na razie nie zosta∏ oskar˝ony, a lu-
dzi mo˝na oceniaç, gdy zostanà oskar˝e-
ni. Stwierdzi∏, ˝e takie wypowiedzi i ta-
kie wywody b´dà wyjaÊniane w sàdzie.

Po tych wypowiedziach radnego Bog-
dana Ma∏eckiego odwo∏ano ze sk∏adu oso-
bowego Komisji Rewizyjnej oraz Komi-
sji Rozwoju i Zagospodarowania Prze-
strzennego Rady Gminy Wieliszew.
Na jego miejsce do Komisji Rozwoju i Za-
gospodarowania Przestrzennego powo∏a-
no radnego Jacka Banaszka. G∏osowanie
nad przyj´ciem do Komisji Rewizyjnej
przeniesiono na kwietniowe obrady.

Przewodniczàcy Rady Gminy podda∏
pod g∏osowanie projekt uchwa∏y w spra-
wie zmian w bud˝ecie gminy na 2010 r.
Uchwa∏´ przyj´to jednog∏oÊnie.

Podj´to uchwa∏y w sprawie zapewnie-
nia Êrodków, jako wk∏adu w∏asnego
na przygotowanie i realizacj´ projektu
„Równe szanse” w ramach Programu
Operacyjnego Kapita∏ Ludzki, Priory-
tet VII. Promocja integracji spo∏ecznej.
Dzia∏anie 7.1 – Rozwój i upowszechnia-
nie aktywnej integracji, oraz uchwa∏y
w sprawie uchwalenia miejscowych pla-
nów zagospodarowania dla obszaru wsi
Olszewnica Stara i cz´Êciowo Wieliszew,
które przyj´to jednog∏oÊnie

Uchwa∏´ w sprawie odmowy uwzgl´d-
nienia wezwania adwokata Paw∏a Pie-
chowskiego dzia∏ajàcego w imieniu Te-
resy Nowackiej do usuni´cia naruszenia
prawa przyj´to 16 g∏osami. Na sesji przy-
j´to równie˝ uchwa∏´ w sprawie za∏o˝e-
nia Gminnego Gimnazjum przy ul. Ko-
Êcielnej w Wieliszewie. Radni jednog∏o-
Ênie przyj´li tak˝e uchwa∏´ w sprawie
wyra˝enia woli nawiàzania partnerskiej
wspó∏pracy mi´dzy Gminà Wieliszew
a Gminà Agios Stefanos w Grecji. Pod-
j´to uchwa∏y w sprawie nadania nazwy
ulic we wsi Olszewnica Stara oraz w spra-
wie zmiany uchwa∏y dotyczàcej nadania
nazw ulicom we wsi Janówek dotyczàcej
osiedla przy koÊciele.

Nast´pnie zaj´to si´ rozpatrzeniem
uchwa∏y w sprawie rozpatrzenia skargi
z∏o˝onej przez Ann´ Szypulskà i Bogda-
na Mi´tka na dzia∏anie Wójta Gminy Wie-
liszew. Uchwa∏´ przyj´to jednog∏oÊnie.

W trakcie trwania punktu „sprawy
ró˝ne” Jan So∏tys stwierdzi∏, ˝e g∏osowa∏
przeciwko uchwale o umowie partner-
skiej, bo zosta∏ z niej wykreÊlony Prze-
wodniczàcy Rady Gminy, jako reprezen-
tant do podpisania umowy partner-
skiej, w zwiàzku z powy˝szym zapyta∏, co
b´dzie z podpisaniem przez Przewodni-
czàcego Rady Gminy umowy o wspó∏pra-

cy partnerskiej z gminà w∏oskà. Zarzu-
ci∏ Radzie Gminy, ˝e pozbawiono go
i Bogdana Ma∏eckiego pracy w Komisji,
miejscowoÊç ¸ajski nie ma swojego re-
prezentanta w tej Komisji. Wyrazi∏ swo-
je wàtpliwoÊci, co b´dzie z nieobecnoÊcià
na Komisji Rozwoju Jacka Banaszka ja-
ko Wiceprzewodniczàcego Rady Gminy.

Edwin Zezoƒ zwróci∏ si´ z proÊbà, aby
Rada Gminy podj´∏a uchwa∏´ stwierdza-
jàcà, ˝e w przypadku nieobecnoÊci Prze-
wodniczàcego Rady Gminy, sesj´ zwo∏u-
je i prowadzi Wiceprzewodniczàcy. Jako
Przewodniczàcy Komisji Statutowej pro-
si∏ o dalszà, szybszà prac´ nad Statutem
Gminy. Zapyta∏, kiedy b´dà oczyszczone
z piasku ulice.Apelowa∏, aby to by∏o jesz-
cze przed Âwi´tami. Leszek Kleiman za-
pyta∏, kiedy b´dà równane drogi ˝wiro-
we, Zofia Blando zapyta∏a o sytuacj´
bezpaƒskich psów

Grzegorz Bieƒkowski poinformowa∏, ˝e
z uwagi na objazd samochodów ci´˝aro-
wych przez ul. Dworcowà w Górze ludzie
nie majà mo˝liwoÊci dojÊcia do przy-
stanku autobusowego. Zapyta∏, czy nie
ma mo˝liwoÊci pozyskania gruntów
od PAN pod budow´ chodnika od Janów-
ka w stron´ Okunina, poniewa˝ ostatnio
znów mia∏ miejsce Êmiertelny wypadek

Wójt odpowiedzia∏, ˝e zosta∏ wy∏onio-
ny wykonawca na równanie i ˝wirowanie
dróg gminnych, ale ze wzgl´du na ogra-
niczone Êrodki nie wszystkie drogi b´dà
równane i w tym temacie bardzo prosi∏
o kontakt z so∏tysami. Jest podpisa-
na umowa na odbiór bezpaƒskich psów,
ale najpierw nale˝y takiego psa zlokali-
zowaç. Czyszczone ju˝ sà ulice z zalega-
jàcego po zimie piasku, ale w pierwszej
kolejnoÊci czyszczone sà ulice okraw´˝-
nikowane. Ulica Dworcowa w Górze nie
jest drogà gminnà, ale w krytycznych sy-
tuacjach Gmina interweniuje. JeÊli cho-
dzi o pozyskanie gruntów od PAN to spra-
wa jest problematyczna, bo grunty sà
w posiadaniu Skarbu Paƒstwa, dlatego
PAN nie jest zainteresowany przekaza-
niem Gminie, bo musi zap∏aciç od war-
toÊci 50% podatek od przekazania. Zo-
fia Blando doda∏a, ˝e w tym rejonie w∏a-
Êcicielami sà równie˝ prywatne osoby
i nie wiadomo, czy zgodzà si´ na odstà-
pienie gruntu. Wójt zaznaczy∏, i˝ na bie-
˝àco ∏atane sà dziury w jezdniach.

W momencie, w którym oddajemy Ga-
zet´ do druku, odbywa si´ istotna sesja,
w porzàdku której m.in. jest udzielenie
Wójtowi Gminy Wieliszew absolutorium.
Relacj´ z tego wydarzenia przedstawimy
na stronie www.wieliszew.pl i w kolejnym
numerze Gazety Wieliszewskiej.

Szczegó∏owa relacja z sesji b´dzie dost´p-
na po zatwierdzeniu protoko∏u na kolej-
nym spotkaniu Rady Gminy Wieliszew,
na stronie www.bip.wieliszew.pl.

nn  

Chcesz otrzymywaç sms
z WIADOMOÂCIAMI
I OG¸OSZENIAMI

GMINNYMI?*

WyÊlij sms**
o treÊci tak.wl05og

na numer 661 000 112
*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to

Gminy i odbierz okolicznoÊciowy
kubek.

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci
SMS jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

Jednym
z najistotniejszych
punktów XXXIX Sesji
Rady Gminy Wieliszew
było rozpatrzenie
wniosku o odwołanie
dotychczasowego
Przewodniczàcego Rady
Gminy Jana Sołtysa
oraz powołanie
nowego. Funkcj´ t´
objàł Andrzej Snopek.

Tajne g∏osowanie
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M
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vv Rolety wewn´trzne
i zewn´trzne

vv Plisy u moskitiery

vv ˚aluzje poziome
i pionowe

vv Ponad 120
rodzajów tkanin

vv Konkurencyjne ceny

vv Krótkie terminy
realizacji
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AktualnoÊci

Sołtys i Rada Sołecka Michałowa-Reginowa zapraszajà
wszystkich mieszkaƒców na zebranie wiejskie, które

odb´dzie si´ w Domu Ogrodnika, 
przy ul. Nowodworskiej 31, 26 kwietnia, o godz. 17.30

w pierwszym terminie i 18.00 – w drugim.
Sołtys

SO ŢYS I RADA SO¸ECKA MICHA¸OWA-REGINOWA OG¸ASZA WIELKIE SPRZÑTANIE SO¸ECTWA
„SPRZÑTANIE ÂWIATA W MICHA¸OWIE-REGINOWIE” W DNIACH OD 26 DO 30 KWIETNIA.

Zg∏oszenia ch´tnych przyjmuje so∏tys i kieruje do poszczególnych grup w wyznaczonych rejonach( kontakt 0 602 386518).
Grupami w rejonach kierujà cz∏onkowie Rady So∏eckiej. Ârodki techniczne b´dà dost´pne u kierowników grup.
Czas pracy w wyznaczonych dniach ustalà kierownicy grup. Podsumowanie akcji i wyró˝nienia dla aktywnych 

na najbli˝szym zebraniu. JednoczeÊnie apelujemy do wszystkich w∏aÊcicieli posesji o posprzàtanie równie˝ 
ca∏ego otoczenia swoich posesji, dla estetyki naszego so∏ectwa.

So∏tys

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 
Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko, Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Laseroterapia – Leczenie schorzeƒ
uk∏adu ruchu laserem leczniczym terapus 2

P O D P I S A N A  U M O WA  Z  N F Z

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Jasek
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska
GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– R. Owsianka, A. Michoƒska, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka
ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10
GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: co drugi pon. 14–19, wt-pt. 14-19
Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

SURELLA
producent rolet
na wymiar

Dojazd i pomiar BEZPŁATNY
tel. 510 122 295, e-mail: surella@surella.pl

Promocja na rolety wewn´trzne – po okazaniu ogłoszenia
z Gazety Wieliszewskiej – rabat 10%

Promocja obowiàzuje do koƒca marca 2010 r.

r e k l a m a
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AktualnoÊci

reklama

Mecze rozgrywano systemem
„ka˝dy z ka˝dym”, do dwóch wy-
granych setów.W pierwszy meczu
Lodo∏amacz pewnie wygrywa 2:0
(do 20 i 15) Spart´ Nasielsk i spo-
Êród dziesi´ciu rozegranych
w turnieju meczach, tylko ten
rozstrzygnà∏ si´ w dwóch setach.
Pozosta∏e mecze koƒczy∏y si´
wynikami 2:1, co Êwiadczy o wy-
sokim i wyrównanym poziomie
grajàcych dru˝yn.W drugim me-
czu Sparta Nasielsk ulega Ve-
dze 1:2, w kolejnym spotkaniu
Lodo∏amacz wygrywa 2:1 z Jed-
nostkà Wojsk Làdowych. W na-
st´pnym meczu Lodo∏amacz
po bardzo wyrównanej i emocjo-
nujàcej wygrywa zVegà 2:1. Jed-

no zwyci´stwo w turnieju odno-
si Sparta Nasielsk – 2:1 z Jednost-
kà Wojsk Làdowych.

Klasyfikacja koƒcowa

I. Lodo∏amacz – 6 p. [bilans setowy: +4]

II. Vega – 4 p. [bilans setowy: +1]

III. Sparta Nasielsk

IV. Jednostka Wojsk Làdowych

Na zakoƒczenie turnieju Za-
st´pca Wójta Gminy Wieliszew
Andrzej Szczodrowski, wr´czy∏
dru˝ynom puchary i pamiàtkowe
medale wszystkim zawodnikom
oraz gratulowa∏ uczestnikom wy-
sokiego poziomu rozgrywek.

nn Tadeusz Szczygielski

WW nniieeddzziieell´́,, 2288  mmaarrccaa,,  ww hhaallii  ssppoorrttoowweejj  ww WWiieelliisszzeewwiiee
ooddbbyy∏∏  ssii´́ II WWiieellkkooppoossttnnyy  TTuurrnniieejj  PPii∏∏kkii  SSiiaattkkoowweejj..
DDoo zzaawwooddóóww  zzgg∏∏oossii∏∏yy  ssii´́ 44  ddrruu˝̋yynnyy::  LLooddoo∏∏aammaacczz,,
SSppaarrttaa  NNaassiieellsskk,,  VVeeggaa  ii JJeeddnnoossttkkaa  WWoojjsskk  LLààddoowwyycchh..

PPoo  VVII  TTuurrnniieejjuu  nnaassttààppii∏∏aa  zzmmiiaannaa  nnaa  ppoozzyyccjjii  lliiddeerraa..
ZZoossttaa∏∏aa  nniimm  SSzzkkoo∏∏aa  PPooddssttaawwoowwaa  ww  JJaabb∏∏oonnnniiee..

I Wielkopostny Turniej
Pi∏ki Siatkowej

Amatorska Liga Pi∏ki Halowej
Szkó∏ Podstawowych

W sobot´, 27 marca 2010 roku
w hali sportowej w Wieliszewie od-
by∏ si´ przedostatni turniej pi∏ki
halowej szkó∏ podstawowych.
W turnieju wystàpi∏y wszystkie
dru˝yny. Mecze rozgrywano
w dwóch grupach, a wyniki ju˝
od pierwszego spotkania okaza∏y
si´ bardzo zaskakujàce: Bia∏o-
brzegi wygrywajà z liderem punk-

tacji –Wieliszewem 3:1.W tym me-
czu zawodnicy z Wieliszewa nie po-
trafili wykorzystaç kilku dogod-
nych sytuacji bramkowych.W dru-
gim meczu Chotomów wygrywa
z Jadwisinem 1:0. Kolejny mecz
przynosi drugà niespodziank´
– Bia∏obrzegi w ostatnich dwóch
minutach remisujà z ¸ajskami 1:1.

W drugiej grupie, Jab∏on-
na w swoim pierwszym meczu
zdecydowanie wygrywa 7:0 z Cho-
tomowem. Przedostatni mecz gru-
powy to niewielka wygrana Wie-
liszewa nad ¸ajskami 1:0. Jab∏on-

na w drugim meczu grupowym
pewnie 3:1 pokonuje Jadwisin.
W meczu o V miejsce Jadwisin
wygrywa z Chotomowem 4:0.
Najwi´kszà niespodziankà tur-
nieju by∏a przegrana gospodarzy
turnieju – Wieliszewa z Chotomo-
wem 2:4 w meczu o III miejsce.
W meczu o pierwsze miejsce Ja-
b∏onna wygrywa z Bia∏obrzega-
mi 4:1. Ostatni turniej ostatecz-
nie zadecyduje, która dru˝y-
na wygra lig´ w sezonie
2009/2010.

nn Tadeusz Szczygielski

Szko∏a Podstawowa w Jadwisinie
z opiekunem Piotrem Plechawskim

*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to Gminy i odbierz okolicznoÊciowy kubek.
** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej

treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl

WyÊlij sms** o treÊci tak.wl05k na numer 661 000 112

Chcesz otrzymywaç sms z informacjami
o GMINNYCH KONKURSACH?*
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